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PERUSSUOMALAINEN

Sisäministeri Mari Rantanen ehdolla kuntavaaleissa:

"Helsingistä on tehtävä 
jälleen kaupunki,
jossa on hyvä elää ja 
kasvattaa lapsia"

PS lähtee 
ryminällä 

kunta-
vaaleihin!
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Rantasen perhettä 
kohtasi suuri suru, kun 
Kreetalta aikoinaan 
adoptoitu Snoopy-koi-
ra jouduttiin päästä-
mään viimeiselle mat-
kalle viikko kuvausten 
jälkeen.

"Helsingissä kau-
pungin historia 
näkyy kaikkialla. 
Täällä on hienoja 
merimaisemia 
ja runsas palvelu-
tarjonta."
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Sisäministeri Mari Rantanen on vaikuttanut vuodesta 2017 saakka myös 
kotikaupunkinsa Helsingin valtuustossa ja on ehdolla jälleen kevään kun-
tavaaleissa. Rantanen sanoo, että päätös ehdokkuudesta vaati tällä kertaa 
pidempää punnintaa ministerikiireiden vuoksi, mutta tahto olla mukana 
kehittämässä Helsinkiä parempaan suuntaan lopulta ratkaisi asian. - Kun 
katsotaan, mihin suuntaan Helsingin nykyinen johto on vienyt kaupunkia, 
koen jopa velvollisuudekseni olla mukana muuttamassa suuntaa.

S isäministeri Mari Ran-
tasen mukaan Helsin-
gissä on edelleen paljon 

mahdollisuuksia sekä hyödyntä-
mätöntä potentiaalia, jota ei ole 
vain osattu tai kyetty ottamaan 
käyttöön.

- Helsingissä kaupungin his-
toria näkyy kaikkialla. Täällä on 
hienoja merimaisemia ja runsas 
palvelutarjonta. Helsinki voisikin 
olla erinomainen kaupunki asua, 
tehdä työtä ja harrastaa. Valitet-
tavasti vain kaupunkia on viety 
poliittisin enemmistöpäätöksin 
huonoon suuntaan.

Helsingin suurin puolue on täl-
lä hetkellä kokoomus ja toisek-
si suurin vihreät. Käytännössä 
viime vuosina kokoomuslaista ja 
vihreää kaupunkipolitiikkaa on 
ollut vaikea erottaa toisistaan. 
Vallanjaon selkeää muutosta hae-
taankin kevään kuntavaaleissa.

- Kuten pormestariehdokas 
Wille Rydman on todennut: tä-

hän asti kokoomuksen äänestä-
jä on saanut äänelleen vastineek-
si vihreää kaupunkipolitiikkaa. 
Jatkossa Helsin-
gissä, kuten kai-
kissa kunnissa ja 
kaupungeissa, on 
keskityttävä pe-
rustehtäviin, kun-
nan asukkaiden 
palvelujen ja hy-
vinvoinnin turvaa-
miseen. Helsingis-
sä parannettavaa 
on paljon, esimer-
kiksi terveydenhuollon palvelui-
hin pääsyssä, Rantanen sanoo.

 
Kaupunkilaiset kaipaavat 
puistoja ja viheralueita

 
Helsinkiin on viime vuosina 

noussut hurja määrä uusia asun-
toja. Rakentamisen kasvu kui-
tenkin samalla huolettaa ja jopa 
ahdistaa monia. Myös Ranta-

Kuntavaaleissa ehdolla oleva sisäministeri Mari Rantanen: 

”Kunnat ja kaupungit voivat 
tehdä paljon katuturvallisuuden 
parantamiseksi”

nen katsoo, että viime vuosi-
na Helsinkiä on rakennettu täy-
teen tavalla, jossa ei ole riittävästi 

huomioitu asumisviihty-
vyyttä eikä aina turval-
lisuuskysymyksiäkään, 
kuten esimerkiksi väyliä 
hälytysajoneuvoille.

Samalla lähiluonto vä-
henee Helsingissä vää-
jäämättä, kun kasvilli-
suus on saanut väistyä 
betonin tieltä. Tuoreen 
tutkimuksen mukaan 
Helsinkiin rakennetuil-

la asuinalueilla vihreän määrä on 
vähentynyt tasaisesti jo 1970-lu-
vulta lähtien. Uusilla asuinalu-
eilla puita onkin yleensä aina vä-
hemmän kuin vanhoilla.

Rantanen harmittelee, että vi-
hervasemmistolainen kaupunki-
suunnittelu on ollut viehättynyt 
lähes ainoastaan lisärakentami-
sen määrästä. Tällöin viihtyvyy-
teen ja kaupunkielämän sujuvuu-

▲ ▲

Sisäministeri 
Mari Rantanen 
painottaa, että 
Helsingin suun-
nan on muutut-
tava.

"Jatkossa Helsingissä, kuten 

kaikissa kunnissa ja kaupungeissa, 

on keskityttävä perustehtäviin,

kunnan asukkaiden palvelujen ja 

hyvinvoinnin turvaamiseen."

teen ei ole kiinnitetty tarpeeksi 
huomiota.

- Höttöisien rakentamisunelmi-
en sijaan päättäjien olisi jatkossa 
huolehdittava siitä, että kaupun-
kilaisilla on käytössään esimer-
kiksi riittävästi puistoja ja muita 
viheralueita. Puistot ovat kau-
pungin keuhkot ja samalla tärkeä 
osa asukkaiden hyvinvointia.

- Nyt Helsingissä lanataan ole-
massa olevaa vihreyttä pois asun-
tojen tieltä. Sen jälkeen valtuus-
toissa on keskusteltu uusien 
puiden istuttamisesta. Päätöntä 
touhua, Rantanen huokaa.

 
Asumisen hinta 
huolettaa monia

 
Helsingin väestön määrä on 

kasvanut liki koko 2000-luvun 
ajan. Rantanen toteaa, että kasvu-
kehitys ei ole ollut tervettä, mikä 

""Puistot ovat 
kaupungin
keuhkot ja 
samalla tärkeä
osa asukkaiden 
hyvinvointia."



on johtanut muun muassa asumi-
sen hinnan paisumiseen.

- Omistusasuntojen ja vuok-
rienkin hinnat ovat nyt sillä ta-
solla, että karkeasti sanoen Hel-
singissä on varaa asua enää vain 
todella suurituloisella tai sitten 
sellaisella henkilöllä, jonka asu-
minen perustuu Kelan tulon-
siirtoihin. Tämä 
tilanne on Helsin-
gissäkin nostanut 
asuntojen hinnat 
pitkälti tavallisen 
palkansaajan ulot-
tumattomiin. Moni 
keskituloinen pal-
kansaaja, joka 
maksaa itse asumi-
sensa ja elämisen-
sä, on joutunut toteamaan, että 
Helsinki on liian kallis.

Eräät Helsingin lähiöt ovat jo 
maahanmuuttajavaltaisia. Ranta-
nen muistuttaa, että tilanteeseen 
puututaan jo nyt valtiotason maa-
hanmuuttopolitiikan tiukennuk-
silla, ja samaa järkevää toiminta-
tapaa tulee jatkaa kuntatasolla.

 
Lapsiperheet muuttavat 
Helsingistä pois

 
Samaan aikaan kun Helsingin 

väkimäärä kasvaa, kaupungis-
ta on ahkerasti muutettu muual-
le viime aikoina. Kotimaisia kieliä 
puhuvien helsinkiläisten mää-
rä laski vuonna 2021 yli 3 300:lla. 
Helsingin muuttotappio muual-
le Suomeen samana vuonna oli 
4 210 henkilöä. Pois muuttanei-
den tilalle on muuttanut pitkälti 
vieraskielistä väestöä ulkomailta.

Rantanen sanoo, että perussuo-
malaiset on jo tällä vaalikaudella 
vaatinut kattavaa selvitystä, jossa 
kaikilta muuttajilta kysellään pe-

▲ ▲

Suomen turvapaikkapolitiikkaan
merkittäviä kiristyksiä

rusteluja ratkaisulle poistua Hel-
singistä.

- Tarvitsemme vielä lisää tie-
toa muuton syistä, jotta voim-
me reagoida. Se tiedetään, että 
Helsingistä on muuttanut pois 
nimenomaan työssäkäyviä, 
25–45-vuotiaita sekä lapsiperhei-
tä. Selvää myös on, että asumisen 
kalleus ja ympäristön rauhatto-
muus vaikuttavat.

- Itselleni tulleen pa-
lautteen perusteella 
eräillä alueilla maahan-
muuton määrän katso-
taan kasvaneen liian suu-
reksi. Pois muuttaneiden 
helsinkiläisten pelkona 
on ollut esimerkiksi levo-
ton kouluympäristö. On 
selvää, että omille lapsille 
halutaan tarjota turvalli-

sempi ja vakaampi kouluympäris-
tö. Mitäkö olen vastannut huolis-
taan kertoneille ihmisille? Olen 
todennut, että ongelmat tiedoste-
taan ja että me perussuomalaiset 
teemme kaikkemme, että Helsin-
gistä saadaan jälleen kaupunki, 
jossa on hyvä elää, tehdä työtä ja 
kasvattaa lapsia.

 
Korjausliike 
katuväkivaltaongelmaan 
on alkanut

 
2020-luvulla maahanmuuton 

ongelmat tulevat silmille kaikissa 
Suomen suurissa kaupungeissa. 
Katuväkivalta ja jengirikollisuus 
ovat ongelma koko Suomessa, 
mutta etenkin Helsingissä.

Korjausliike on kuitenkin käyn-
nissä. Sisäministerinä Ranta-
nen toteuttaa hallitusohjelman 
mukaisia maahanmuuttopolitii-
kan kiristyksiä ja vahvistaa si-
säistä turvallisuutta, esimerkiksi 
vahvistamalla poliisin resursseja 
koko maassa. 

Rantanen sanoo, että myös kun-
tatasolla voidaan tehdä paljon hy-
vää katuturvallisuuden ja yleisen 
viihtyvyyden parantamiseksi.

- Kunnissa on noudatettava sa-
moja linjauksia kuin valtiotasolla. 
Kun esimerkiksi nyt kotoutumis-
lain uudistuksen myötä kuntien 
vastuu kotoutumisesta kasvaa, on 
lähdettävä siitä, että toiminta on 
velvoittavaa ja maahanmuuttajilla 
on oltava oma vastuu kotoutumi-
sestaan. Lisäksi varhaiskasvatuk-
sen ja koulujen henkilökunta ovat 
olennaisessa tehtävässä siinä, että 
häiriökäyttäytymiseen puututaan 
ajoissa, Rantanen sanoo.

Hän nostaa esille myös kotien 
vastuun ja vanhempien kasvatus-
vastuun.

- Kotien kasvatusvastuuta ei voi 
ulkoistaa yhteiskunnalle, vaan 
vanhemmat ovat vastuussa lap-
sistaan. Kun poliisi puuttuu nuor-
ten häiriökäyttäytymiseen, on va-
hinko jo ehtinyt tapahtua.

Rantanen toteaa, että lopulta 
kyse on pitkälti siitä, kuinka suu-
ri määrä kaupungissa on sellais-
ta maahanmuuttajaväestöä, jonka 
kotoutumisessa on ongelmia.

- Suomi ei ole vielä samal-
la tasolla kuin Ruotsi, jossa jo on 
myönnetty, että suuret maahan-
muuttajien massat ovat se ongel-
ma. Maahanmuuton määriin on 
siis ensisijaisesti kiinnitettävä 
huomiota, ja tämä on poliitikko-
jen vastuulla. Myös hallitus pyr-
kii tähän.

Rajalaki oli valtava 
ponnistus

 
Mari Rantasen kausi Suomen si-

säministerinä alkoi kesällä 2023. 
Sisäministeriössä on sittemmin 
tehty ripeällä tahdilla paljon uu-
distuksia Suomen sisäisen turval-
lisuuden vahvistamiseksi. 

Rantanen nostaa esille viime 
kesänä eduskunnan hyväksymän 
rajalain. Jatkossa laki mahdol-
listaa väliaikaisesti turvapaikan-
haun keskeyttämisen Suomen ra-
jalla ja tulijoiden käännyttämisen 
esimerkiksi turvapaikanhakijoi-
ta välineellistävän hybridioperaa-
tion aikana.

Rantasen mukaan uusi lainsää-
däntö on hyvä esimerkki turval-
lisuusperusteisesta rajakontrol-
lista, jossa Suomi toimi rohkeasti 
etulinjassa jopa EU-tasolla, mistä 
osoituksena sekin, että nyt muut 
EU-maat kopioivat Suomen uutta 
lainsäädäntöä.

- Rajalaki oli valtava ponnis-
tus, mutta niin vain Suomi onnis-
tui löytämään ratkaisun siihen, 
miten toimitaan, jos vieras valtio 
käyttää siirtolaisasetta.

Merkittävänä uudistuksena 
Rantanen mainitsee myös vii-
me syksynä voimaan tulleen kan-
salaisuuslain uudistuksen, jonka 
myötä vaadittu asumisaika Suo-
men kansalaisuuden saamiseksi 
piteni kahdeksaan vuoteen.

Kansalaisuuslakia uudistetaan 
kolmessa vaiheessa. Rantanen 
kertoo, että keväällä eduskunta-
käsittelyyn on tulossa uudistuk-
sen seuraava osa, jossa muun mu-
assa palautetaan tosiasiallinen 
toimeentuloedellytys.

- Kansalaisuuslakia ei ole muu-
tettu pariinkymmeneen vuoteen, 
joten oli jo aikakin. On hyvä huo-
mata, että uudistukset ovat sa-
manlaisia kuin muissakin Poh-
joismaissa on tehty.

 
Turvapaikka Suomesta 
muuttui väliaikaiseksi

 
Rantasen johdolla sisäministe-

riössä myös Suomen turvapaikka-
politiikkaan on saatu merkittäviä 
kiristyksiä: jatkossa turvapaik-
ka on aina määräaikainen ja ri-
koksen tehnyt voidaan karkottaa 
maasta.

- Ulkomaalaislain muutokset li-
säävät uusia, merkittäviä perus-
teita kansainvälisen suojelun 
myöntämättä jättämiselle ja lak-
kauttamiselle, ja samalla Suomen 

"Rajalaki oli 

valtava ponnistus, 

mutta niin vain 

Suomi onnistui

löytämään ratkaisun 

siihen, miten 

toimitaan, jos 

vieras valtio käyttää 

siirtolaisasetta."

""Maahan-
muuton määriin 
on ensisijaisesti 
kiinnitettävä
huomiota."

Suomi toimi rajalain 
kanssa rohkeasti etulin-
jassa jopa EU-tasolla.
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turvallisuus paranee. Aikaisem-
min Suomessa ei ole voitu pois-
taa turvapaikan saaneen suoje-
luasemaa esimerkiksi törkeisiin 
rikoksiin syyllistyviltä, vaikka 
EU-lainsäädäntö olisi sen jo ai-
emmin mahdollistanut, Rantanen 
korostaa.

Kiristykset johtavat siihen, että 
jatkossa kansainvälinen suoje-
lu muuttuu luonteeltaan väliai-
kaiseksi ja lupien kestoa lyhen-
netään EU-oikeuden sallimaan 
minimiin.

- Yhä useammin jatkossa kat-
sotaan, onko suojelun tarve enää 
olemassa. Turvapaikkapolitii-
kan tuleekin perustua siihen, että 
kansainvälinen suojelu on väli-
aikaista ja että kotimaahan pala-
taan heti, kun se on mahdollista, 
Rantanen toteaa.

 
Poliisin kuormaa 
on kevennettävä

 
Sisäministeriö vastaa muun mu-

assa pelastustoimesta ja poliisista. 
Rantanen on itse työtaustaltaan 
ensihoitaja ja poliisi. Omakohtai-
set kokemukset kenttätyössä ovat 
tuoneet tuntumaa myös ministe-
rin tehtävään.

- Oma tausta näkyy varmaan-
kin substanssiin syventymisenä 
siten, että voin esimerkiksi puut-
tua yksityiskohtiin keskimääräis-
tä enemmän. Pyrin aina ajattele-
maan asioita kenttätyöntekijän 
näkökulmasta. Varmasti lähesty-
mistavassa vaikuttaa myös edelli-
nen eduskuntakausi, jolloin olin 
hallintovaliokunnan jäsenenä kä-
sittelemässä pitkälti näitä samo-
ja asioita.

Poliisien määrä nostetaan as-
teittain 8 000 henkilötyövuoteen 
hallituskauden aikana, ja polii-
sien resursseja turvataan muu-
tenkin. Esimerkiksi tälle vuodel-
le nuoriso- ja jengirikollisuuden 
torjuntaan poliisille osoitetaan 
seitsemän miljoonaa euroa lisä-
rahaa.

Rantanen sanoo pohtivansa 
useinkin poliisien työhyvinvoin-
tiin liittyviä asioita.

- Poliisin kenttätyö on kuormit-

tavaa ja tehtäväkenttä on erit-
täin laaja. Siksi työhyvinvoinnin 
tulee olla keskiössä uudistuksia 
tehtäessä. Samaan aikaan polii-
siin – kuten myös ensihoitajiin ja 
pelastajiin – kohdistuu toisinaan 
työssä väkivallan uhkaa. Myös ri-
kostutkinnassa on ollut ruuhkaa 
ja työtä on paljon, koska rikolli-
suus ei ole katoamassa minne-
kään.

Rantanen toteaa, että poliisi-
en määrän nostaminen perus-
tuu hallitusohjelmaan, mutta tu-
levaisuudessa poliiseja tarvitaan 
yhä lisää.

- Määrän on oltava myös jatkos-
sa nouseva. Koska työn määrä ei 
ole vähenemässä, voimme aina-
kin lisäresursoinnilla keventää 
yksittäisen poliisin kuormitusta 
ja siten parantaa työolosuhteita.

 
Viranomaistyö houkuttelee 
nuoria tekijöitä

 
Sisäministeriön johdolla val-

mistelussa on parhaillaan uusi 
sisäisen turvallisuuden se-
lonteko, joka on tarkoitus 
antaa eduskunnalle syys-
kaudella 2025.

Sisäministeriön osas-
toja ovat poliisi, rajavar-
tiosto, maahanmuutto 
ja pelastustoimi. Näi-
den toiminta muo-
dostaa kokonaisuute-
na perustan sisäiselle 
turvallisuudelle.

- Sisäinen ja ul-
koinen turvallisuus 
linkittyvät usein 
yhteen, jolloin se-
lonteko on luon-
tevaa jatkoa puo-
lustuspoliittiselle 
sekä ulko- ja tur-
vallisuuspoliit-
tiselle selonte-
olle, Rantanen 
sanoo.

- Täl-
lä hetkel-
lä on tärke-
ää huomioida 
muuttunut 
turvallisuus-

ympäristö, joka on jännitteisempi 
kuin pitkään aikaan, ja sisäminis-
teriönkin työtä tulee peilata sii-
hen. Vaatimustaso kasvaa.

Rantasen aloittaessa ministeri-
nä sisäministeriö oli sisäisen tur-
vallisuuden ja maahanmuuton 
ministeriö. Nykyisessä strategias-
sa ja ajattelutavassa maahanmuu-
ton hallinta ja maahanmuuttoon 
liittyvät asiat on kuitenkin katsot-
tu osaksi sisäistä turvallisuutta.

- Maahanmuutto on portti Suo-
meen. Siksi meillä on oltava toi-
mivat mekanismit, joilla voimme 
varmistaa, ettei maahanmuutol-
la voida uhata sisäistä turvalli-
suutta.

Sisäministeri Rantanen sanoo 

olevansa tyytyväinen ja iloinen 
siitä, että viranomaistyön hou-
kuttelevuus on Suomessa pysynyt 
korkealla tasolla.

- Meillä riittää hakijoita niin ra-
javartijakoulutukseen, poliisikou-
lutukseen kuin pelastajakoulu-
tukseenkin. Onkin todella hienoa 
nähdä, että nykynuoret ovat val-
miita tekemään oman osansa 
Suomen sisäisen turvallisuuden 
vahvistamiseksi.

 
TEKSTI PS-TOIMITUS
KUVAT MATTI MATIKAINEN 
JA LEHTIKUVA

Sisäministeri Rantanen sanoo olevansa tyytyväinen ja iloinen siitä, että 
viranomaistyön houkuttelevuus on Suomessa pysynyt korkealla tasolla.
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Surkea johto aiheutti 
Yleisradiolle pysyvän vahingon
H uomaatko, minkälaisia kummalli-

sia ajatuksia meille uutisten lomas-
sa päivittäin tuputetaan? Esimerkik-

si tällaisia:
A: Sananvapaus edellyttää isänmaallisten 

suosimien keskustelukanavien sulkemista.
B: Kaikki perinteisessä mediassa kirjoitet-

tu on aitoa, hyvää ja totta. Mikään sosiaali-
sessa mediassa kirjoitettu ei ole aitoa, hyvää 
ja totta.

C: Jos Ylen vasemmistolainen toimittaja 
kutsuu vasemmistolaisen kaverinsa studioon 
laukomaan mielipiteitään, ne muuttuvat to-
tuudeksi.

D: Kaikkialle Eurooppaan on syntynyt isän-
maallisia konservatiivipuolueita. Niiden kan-
nattaminen on demokratian vastaista. Ne pi-
tää kieltää, jotta demokratia voisi kukoistaa.

E: Siitä huolimatta, että keskimääräisen 
miehen ja naisen välillä on tuhansia biolo-
gisia eroavaisuuksia, sukupuolta voi vaihtaa 
ajatuksen voimalla.

F: Tavallisen ihmisen rahat voi, saa ja pi-
tää yhteisen hyvän nimissä kähveltää, kun 
kyseessä on ilmastonmuutos, luontokato, 
sähköautoistaminen tai jokin muu viherva-
semmiston lempiprojekti.

G: Donald Trump on lapsellinen ääriajatte-
lija-oligarkki, joka ei ole tehnyt koskaan mi-
tään oikein, mutta hänen on silti otettava vas-
tuu Euroopan turvallisuudesta.

H: Tapahtui maailmassa mitä tahansa ikä-
vää, on vika aina länsimaisessa valkoisessa 
miehessä.

Mistä nämä kummalliset ajatukset oikein 
tulevat? Ja miksi media ei kykene korjaamaan 
käsityksiä, jotka ovat selvästi virheellisiä? 
Minkä takia toimittajat tai toimitukset eivät 
uskalla puuttua oman totuushegemoniansa 
virheellisiin satuihin?

+ + +

Media kostaa rajusti niille, jotka astuvat me-
diavallanpitäjien varpaille. Toimittaja, joka 
näitä ylimyksiä kritisoi, menettää työnsä.

Kun rohkea HS-toimittaja Laura Halmi-
nen yritti pistää omalle talolleen hanttiin ja 
estää turvallisuussalaisuuksien levittämisen, 
hän sai potkut. Kun rohkea toimittaja Lloyd 
Libiso kertoi Yleisradion syrjivistä DEI-käy-
tännöistä, hänen ohjelmansa lopetettiin. Kun 
HS-pääkirjoitustoimittaja Saska Saarikos-
ki erehtyi sanomaan ilmeisen tosiasian siitä, 
että humanistiset tiedekunnat ovat politisoi-
tuneita, HS nöyryytti häntä ja pakotti pyytä-
mään anteeksi. Media rankaisee armotta to-
tuuden puhujia.

Mistä median tavaton ylimielisyys kumpu-
aa? Miksi he kuvittelevat olevansa moraali-
sesti ylempänä kuin me muut?

PÄÄKIRJOITUS

Median odottaisi toimivan meidän kaikki-
en silminä ja korvina, jonka rooli on varoittaa 
muita, mikäli vaara tai vääryys uhkaa. Tarttua 
oikeisiin ongelmiin, palkita epäitsekkyydestä, 
ennen kaikkea suojella kansanvaltaa. Median 
tehtävä ei ole itsensä kohottaminen korkeuk-
siin, itsensä kehuminen, valtapelien pelaami-
nen, vaalikoneiden virittäminen eikä omien 
suosikkiensa nostaminen. Missään tapaukses-
sa median ei kuulu rohmuta itselleen sitä val-
taa, mikä tasavallassa kuuluu kansalle. Jär-
jellä käyvä media ei käy maanpuolustuksen 
kimppuun. Ei energiatuotantojärjestelmien 
kimppuun. Ei maan kaikkien vaurautta tuot-
tavien teollisten toimialojen kimppuun.

Jos media ei suostu tai kykene valvomaan 
itseään, joku muu valtakunnassa ottaa asi-
an hoitaakseen. Viimeisten 20 vuoden aikana 
tähän tehtävään on noussut sosiaalinen me-
dia – siis suomalaiset itse. Ja hyvä niin, kos-
ka keskimääräisen kadunmiehen oikeustaju, 
rohkeus ja moraali ovat huomattavasti parem-
malla tolalla kuin keskimääräisellä toimitta-
jalla.

+ + +

Ylen uutiskasvo Marjo Rein, ikää 58, savus-
tettiin äskettäin ruudusta. Samoin kävi Arto 
Nybergille (58 vuotta) ja Ruben Stilleril-
le (63 vuotta). Liian vanhoja Ylelle, näkemiin. 
Rein kommentoi lähtöään happamasti tode-

ten, ettei uutistoiminta kiinnosta Ylen johtoa.
Jos uutistoiminta ei kiinnosta johtoa, mikä 

sitä sitten kiinnostaa? Psykeedeelit, Onlyfans 
ja nettivideot, joita kaikkia Ylen alusta tursui-
lee? Ylen pitäisi tehdä tv-ohjelmia ja radiolä-
hetyksiä, mutta se on jostain mystisestä syystä 
saanut päähänsä, että sen pitää olla nettita-
lo. Toisaalta Yle samaan aikaan pelkää net-
tiä. Pelko johtuu siitä, ettei se voi kontrolloida 
sitä, mitä ihmiset ovat kulloinkin mieltä. Mitä 
politisoituneemmaksi Yle muuttuu, sen suu-
remmaksi pelko kasvaa.

Ylen päätoimittaja Jouko Jokinen jäi äsket-
täin eläkkeelle. Hyvä että jäi, sillä Jokinen on 
pölvästi, jota ei olisi milloinkaan pitänyt pääs-
tää noin vaativaan tehtävään. Hän on eniten 
vastuussa siitä syvästä alennustilasta, jossa 
nyky-Yle rämpii. Vaikka sitä luulisi ihan jokai-
sen media-alalla työskentelevän ihmisen tie-
tävän, että sepite ei sovi uutiseksi, tuli tämä 
Jokiselle yllätyksenä. Kun häntä kritisoitiin 
asiasta, tuli hänelle yllätyksenä sekin, että hä-
nen toimittajalle antamiaan vastauksia saate-
taan uutisoida muissa medioissa. Ja kun tämä 
oman elämänsä pököpää yrittää kannella asi-
asta Julkisen sanan neuvostoon, ei hänen 
kanteluaan oteta edes käsittelyyn, vaan se esi-
karsitaan suoraan roskikseen.

Paljon kummempi ei ollut Jokisen aisapari-
na ja höpövisioiden toimeenpanijana toimi-
nut uutispäätoimittaja Riikka Räisänen, joka 
nousi äskettäin erittäin kyseenalaiseen julki-
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Hallituksen esittämän verotuen tavoitteena on lisätä sähköä 
hyödyntäviä suuria teollisia investointeja ja samalla tukea korkean 
luokan teollisuuden rakentumista Suomeen.

P erussuomalaisten kansanedustajat Vil-
le Vähämäki, Sakari Puisto, Sami Sa-
vio ja Merja Rasinkangas iloitsevat 

odotetun ja uusien työpaikkojen syntymisen 
mahdollistavan lakiesityksen etenemisestä.
  Verohyvityksestä sovittiin viime kevään ke-
hysriihessä, ja se on merkittävä osa hallituk-
sen lukuisten kasvutoimien kokonaisuudessa.
  - Verotuen tavoitteena on lisätä sähköä hyö-
dyntäviä suuria teolli-
sia investointeja ja samal-
la tukea puhtaan siirtymän 
teollisuuden rakentumis-
ta Suomeen, valtiovarain-
valiokunnan jäsen Vähämä-
ki toteaa.

Suomen talous ei ole 
kasvanut 17 vuoteen

  Suomi ei kykene kilpailemaan suurten valti-
oiden kanssa koko ajan kiihtyvässä valtiontu-
kikilpailussa.
  - Emme kuitenkaan voi jättäytyä ulkopuolel-
le. Tämä verohyvitys on omiaan houkuttele-
maan puhtaan siirtymän investointeja, joiden 
suhteen Suomella on suuria mahdollisuuksia, 
valtiovarainvaliokunnan jäsen Savio pohtii.
  - Suomen talous ei ole reaalisesti kasva-
nut 17 vuoteen. Verohyvitys yhtenä keskeise-
nä toimena luo edellytyksiä kasvulle ja uusil-
le työpaikoille. Samaan aikaan panostamme 
entistä vahvemmin TKI:hin ja osaamistason 
nousuun, talousvaliokunnan puheenjohtaja 
Puisto muistuttaa.

Ilman työtä ja yrittäjyyttä 
ei ole hyvinvointiakaan

  Uudet investoinnit ja työpaikat ovat Suomen 
hyvinvoinnin edellytys. Ilman työtä, yrittäjyyt-
tä ja niistä saatavia verotuloja ei olisi hyvin-
vointipalveluitakaan.
  - Uskon, että verohyvitys hyödyttää laajasti 
koko maata ja myös syrjäisimmille seuduille 
syntyy uuden kukoistuksen mahdollisuuksia 
lisäten alueiden elinvoimaa myös asuinraken-
tamisen myötä, talousvaliokunnan jäsen Ra-
sinkangas toteaa.

Valtio takaa ennustettavan 
toimintaympäristön

  Valtiovarainministeri Riikka Purra näkee ve-
rohyvityksen merkittävänä kasvutoimena, joi-
ta Suomen talouskasvu tarvitsee.
  - Tiedossa on kolmisenkymmentä tällais-
ta suurta investointihanketta. Mikäli ne kaik-
ki toteutuvat, puhutaan jopa miljardien inves-

toinneista Suomeen. Talouskasvu vaatisi 
juuri tällaisia investointeja – uusia tehtaita 
ja tuotantolinjoja pitää uskaltaa rakentaa. 
Valtio kantaa oman vastuunsa takaamalla 
vakaan ja ennustettavan investointiympä-
ristön, Purra sanoo.
  Investointihyvitystä voidaan myöntää 
uusiutuvan energian investointihankkei-
siin vedyntuotanto ja energian varastoin-
ti mukaan lukien, tuotantoprosessien vä-

hähiilistämiseen ja energiatehokkuuteen 
sekä ilmastoneutraaliin talouteen siirtymi-
sen kannalta strategisten laitteistojen sekä 
niiden komponenttien ja raaka-aineiden tuo-
tantoon.

Päätökset odottavat vielä 
komission hyväksyntää

  Verohyvitystä myönnetään 20 prosenttia in-
vestoinnin hyväksyttävistä kustannuksista, ja 
se on suunnattu ainoastaan suuriin investoin-
teihin. Hyväksyttävien kustannusten on olta-
va vähintään 50 miljoonaa euroa, ja hyvityk-
sen enimmäismäärä on 150 miljoonaa euroa. 
Hyvitys vähennetään tuloverosta investoin-
nin valmistumisvuonna sekä sitä seuraavina 
19 verovuotena.
  - On syytä ottaa huomioon, että hallituksen 
esitystä annettaessa keskustelut komission 
kanssa valtiontuen hyväksyttävyydestä yh-
teismarkkinoille ovat vielä kesken. Investoin-
tihyvitystä koskevia päätöksiä ei voida tehdä 
ennen kuin komissio on hyväksynyt valtiontu-
en ja lait ovat tulleet voimaan, valtiovarainmi-
nisteristeriöstä kerrotaan.

TEKSTI PS-TOIMITUS
KUVA LEHTIKUVA

Verohyvityksellä lisää työpaikkoja ja hyvinvointia

”Jopa miljardien 
investointeja Suomeen”

""Tiedossa 
on kolmisen-
kymmentä 
tällaista suurta 
investointi-
hanketta."

suuteen reissattuaan Ylen piikkiin lemmen-
lomalle Keski-Eurooppaan.

Ylen sisältä kantautuvien äänien mukaan 
Räisänen ei ole ollut tehtäviensä tasalla enää 
aikoihin. Tämä ei ole silti millään tavalla es-
tänyt häntä pyrkimästä kaikkiin mahdollisiin 
ja mahdottomin johtotehtäviin.

Räisänen pyrki Helsingin Sanomien vas-
taavaksi päätoimittajaksi. Ei päässyt. Hä-
net ohitettiin täysin poikkeuksellisesti myös 
Ylen vastaavan päätoimittajan rekryssä, 
vaikka Ylen tavanomaisen logiikan mukaan 
paikka olisi ilman muuta kuulunut uutispää-
toimittajana työskennelleelle naiselle. Mutta 
Räisästä ei yksinkertaisesti voinut siihen pal-
kata, ja hänet ohitti alemmalla tasolla pomo-
na työskennellyt Panu Pokkinen. Räisänen 
siivottiin äskettäin syrjään alueiden päälli-
kön tehtäviin.

Räisäsen harkintakyvyn puute näkyy myös 
siinä, että hän on lähtenyt prosessiin Seiskaa 
vastaan, joka uutisoi Ylen sisällä tapahtuvas-
ta sikailusta ja Räisäsen touhuista alaisrak-
kaansa kanssa Ylen piikkiin.

Jokinen ja Räisänen omaksuivat sellaise-
naan suuresta maailmasta tänne saapuneet 
ekokatastrofifantasiat, Black Lives Matterin, 
intersektionaalisuuden ja DEI:n. Niillä ei ole 
mitään tekemistä journalismin kanssa. Ne 
ovat laitavasemmistolaisia poliittisia liikkei-
tä. Ne ovat politiikkaa.

Jokisen ja Räisäsen ähräämisen Ylelle ai-
heuttama vahinko on pysyvää.

MATIAS TURKKILA 
Päätoimittaja

Mistä median 
tavaton ylimie-
lisyys kumpuaa? 
Miksi he kuvit-
televat olevan-
sa moraalises-
ti ylempänä kuin 
me muut?

Maatalousko-
neita valmista-
va AGCO-kon-
serni investoi 70 
miljoonaa euroa 
Nokian Linna-
vuoressa sijait-
sevaan tehtaa-
seensa. 
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jaksi ilmiöksi.
- Oli kyse sitten oikeamieliseksi verhoillus-

ta sosialismista ja täysin politisoitujen arvo-
jen pakkosyötöstä, wokettamisesta, sananva-
pauden rajoittamisesta, useista sukupuolista 
ja synnyttävistä miehistä, kiellettävistä seura-

peleistä, jouluevankeliumeista ja 
suvivirsistä, lasten ja nuorten pe-
lottelusta erilaisilla maailmanlo-
puilla, muiden taakaksi muodos-
tuvasta erikoisuuden tavoittelun 
sallimisesta tai jostakin muusta, 
”sekoilu seis” -otsake on sopiva 
näihin kaikkiin.

- Perussuomalaiset tulevat tu-
levallakin valtuustokaudella vas-
tustamaan verorahan ja ihmisten 
kallisarvoisen ajan käyttämis-
tä siihen, että kunnissa mietitään, 

minkä muun värisiä kuin sinivalkoisia lip-
puja salkoon vedetään ja millä kampanjalla 
milloinkin keksitään vastustaa olemattomia 
ongelmia tai kannattaa punavihreitä älyttö-
myyksiä.

 
Valistuksen kunnianpalautus 
peruskouluun

 
Peruskoulussa tarvitaan perusasioiden kun-

nianpalautus: nyt tarvitaan valistusta, ei enää 
pervoilua.

Jokaiselle koululaiselle on pystyttävä takaa-
maan turvallinen ja rauhallinen oppimisym-
päristö. Kiusaamiseen ja muuhun häirintään 
on puututtava välittömästi ja ankarasti. Ke-
nenkään ei pidä joutua pelkäämään koulussa.

Koska peruskoulun tehtävänä on taata riit-
tävät taidot ja tiedot toimia kansalaisena, 
edistää jatko-opintoihin pääsyä ja myös val-
mistaa työelämään, oppilailla on oltava oikeus 
saada opetusta opettajalta. Itseohjautuvuu-
desta tulee peruuttaa takaisin opettajavetoi-
seen oppimiseen.

Perussuomalaiset kannattaa inkluusios-
ta luopumista, koska se ei toimi edes teorias-
sa ilman erikseen siihen osoitettuja aikuisia 
koululuokissa. Tarkkailuluokat, erityisopetus 
ja kieliopetuksen tuki tarvitaan takaisin.

Peruskoulun tehtävä on ensisijaisesti opet-
taa lapsia. Niinpä syrjäytymisen ehkäisyyn 
tulisi käyttää sosiaali- ja tulonjakopolitiikan 
keinoja. Koulun tulee tarjota mahdollisuuksi-
en tasa-arvo kaikille oppilaille perhetaustas-
ta riippumatta, mikä tarkoittaa, että jokaisella 
on oikeus saada ilmainen peruskoulutus.

 
Suomea puhuva hoitaja 
on perusoikeus

 
Myös maahanmuutto liittyy oleellisesti lä-

hivaaleihin. Esimerkiksi soten puolella hen-
kilökunnan saatavuus, hoitohenkilökun-
nan arvostus ja moni muu seikka linkittyy 
usein vaatimuksiin aina vaan lisätä työperäis-
tä maahanmuuttoa. Suomen kieltä taitamaton 
hoitaja voi kuitenkin olla jopa riski potilas-
turvallisuudelle.

- Perussuomalaisille suomea puhuva hoitaja 
on perusoikeus, Purra sanoo.

Perussuomalaiset katsookin, että Suo-
men tulisi houkutella omat hoitajansa takai-
sin maailmalta Suomeen. Kielitaitoa ja suo-
malaisten kohtaamista on vaikeampi opettaa 
maahanmuuttajille kuin houkutella paluu-
muuttajina nämä asiat jo osaavat takaisin 
Suomeen.

Maahanmuutto ja sen ongelmat näkyvät 
myös kouluissa. Kunnille varhaiskasvatukses-
sa sekä perus- ja ammattikouluissa ongelmia 
ja kustannuksia aiheuttavat maahanmuutta-
jataustaisuudesta johtuvat kieli- ja muut on-
gelmat ja erityisesti peruskoulusta valmis-
tuneiden jatkuvasti heikentyneet luku- ja 
kirjoitus- sekä matemaattiset taidot.

- Mitä enemmän muut puolueet vältte-
levät maahanmuuton ongelmista, niin ta-
loudellisista kuin muistakin, puhumista, 
sitä enemmän me varmasti puhumme niis-
tä. Maahanmuutto näkyy oppimistuloksissa, 
rauhattomuudessa, monissa koulujen ongel-
missa – ja mitä on syytä korostaa, se vaikuttaa 
tietenkin suomalaisiin ja suomalaisten mah-
dollisuuksiin oppia ja opiskella. Aivan kuten 
sotealan henkilökuntaan, se vaikuttaa myös 
opettajiin, Purra sanoo.

Tulevissa kunta- ja aluevaaleissa puolueilla ja ehdokkailla on suuri 
houkutus puhua lähinnä vain palveluista ja kilpailla keskenään niihin 
tehtävillä parannuksilla.  Perussuomalaisten puheenjohtaja Riikka 
Purra kuitenkin muistuttaa, että vaaleissa on puhuttava ennen kaik-
kea rahasta. - Tosiasiassa pitkälti kyse on siitä, mihin veronmaksajan 
rahaa laitetaan ja mitä sillä halutaan saada aikaiseksi. 

Perussuomalaisten puheenjohtaja, val-
tiovarainministeri Riikka Purra muis-
tuttaa, että kevään lähivaaleissa on pu-

huttava ennen kaikkea rahasta.
- Tosiasiassa näissäkin vaaleissa paljon kil-

pistyy yksinkertaisesti rahaan ja siihen, 
mitä sillä tehdään, eli talou-
teen ja asioiden tärkeysjärjes-
tyksiin. Kuntatalous on keski-
määrin paremmassa kunnossa 
kuin valtiontalous tai sotealu-
eet, mutta aivan samat haasteet 
koskevat myös sitä.

- Niukkojen resurssien Suo-
messa on välttämätöntä olla 
entistä tarkempi siitä, mihin 
veronmaksajan kallisarvoista 
rahaa laitetaan ja mitä sillä ha-
lutaan saada aikaiseksi. Kaikki 
nojaa tähän. Vain riittävän terve julkinen ta-
lous voi taata hyvinvointiyhteiskunnan toteu-
tumisen ylhäältä alas. Ei mikään muu. Eivät 
kauniit sanat, ei moukaroiva kritiikki hallitus-
ta kohtaan, ei oikeamielinen arvopohja, vaan 
talous ja viisaat ratkaisut rahojen käytössä, 
Purra sanoo.

Purran mukaan jatkossa on välttämätöntä 
keskittyä ydintehtävien tuottamiseen, ja siksi 
priorisointia tarvitaan.

- Ydintehtävien rahoitus ei ole turvattavis-
sa muuten kuin karsimalla vähemmän tärke-
ää toimintaa, ja siksi puhumme näissäkin vaa-
leissa tärkeysjärjestyksestä. Samaan aikaan 
talouskasvua on vahvistettava edistämällä 
työnteon ja yrittämisen edellytyksiä ja paran-
tamalla kannustimia, purkamalla turhaa sään-
telyä ja investoimalla vahvuuksiin.

 
Punavihreät älyttömyydet luiskaan

 
Lähivaaleissa perussuomalaiset vaatii sekoi-

lun lopettamista kunnissa ja hyvinvointialu-
eilla. Puoluejohtaja Purra kuvaa sekoilua laa-

Perussuomalaisten kunta- ja aluevaaliohjelma julki

Sekoilu seis kunnissa

"Peruskoulussa 
tarvitaan 
kunnianpalautus: 
nyt tarvitaan 
valistusta, ei 
enää pervoilua.

Perussuoma-
laiset puhuvat 
näissäkin vaa-
leissa asioiden 
tärkeysjärjes-
tyksestä.
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Huono maahanmuutto 
ei auta mitään eikä ketään

 
Maahanmuutto on usein esitetty ratkaisu 

työvoimapulaan ja kuntien väestön vähene-
miseen. Määrä ei kuitenkaan korvaa laatua. 
Suomen väestön ikärakennetta on mahdoton-
ta korjata maahanmuutolla siten, että julki-
nen talous samalla myös vahvistuisi.

Huonolaatuinen maahanmuutto ei lopul-
ta auta mitään eikä ketään. Mikäli maahan-
muuttajan kotoutumisennuste on huono ja 
kieli- ja ammattitaito heikko, maahanmuut-
tajasta aiheutuu kuluja, mutta ei verotuloja. 
Tällöin kyseessä on Suomen kannalta haitalli-
nen maahanmuutto.

Aiemmin kunnilla on ollut kannustin ottaa 
vastaan mitä tahansa maahanmuuttoa, koska 
valtio on maksanut alkuvuosien kotoutta-
miskustannukset, mutta uudet asukkaat 
ovat luoneet kysyntää kuntaan. Halli-
tus puuttuu tähän, mutta paljon on 
vielä tehtävää. Perussuomalaiset 
katsoo, että huonon maahanmuu-
ton vetovoimatekijöitä on karsit-
tava niin valtakunnallisesti kuin 
kuntatasollakin.

TEKSTI PS-TOIMITUS
KUVAT MATTI MATIKAINEN
 JA LEHTIKUVA

Suomen 
tulisi houku-
tella omat
hoitajansa 
takaisin 
maailmalta 
Suomeen.

Tutustu perus-
suomalaisten 
kunta- ja aluevaali-
ohjelmaan: 
perussuomalaiset.fi
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Elinkeinoministeri WiIle Rydman pyrkii kevään kuntavaa-
leissa Helsingin pormestariksi ja tarjoaa samalla kaupun-
kilaisille tuntuvaa muutosta nykymenoon, työssäkäy-
vien rehtien kaupunkilaisten parhaaksi. Helsingissä on 
pitkään tehty punavihreää kaupunkipolitiikkaa – monien 
äänestäjien harmiksi. Rydman toteaa, että kuntavaaleis-
sa suunnanmuutos on todellinen mahdollisuus, mutta se 
voidaan tehdä vain perussuomalaisia äänestämällä.

P erussuomalainen elinkei-
noministeri, kevään kun-
tavaaleissa ehdolla oleva 

Wille Rydman listaa Helsingin 
kaupungin viime vuosien hank-
keita, jotka ovat jotakin aivan 
muuta kuin mitä monet äänestä-
jät olisivat odottaneet tai halun-
neet.

- Satojen miljoonien eurojen sil-
tahankkeita, jotka ei ole tarkoi-
tettu autoille. Hämeentie piste-
tään tukkoon, ja liikenne on ajettu 
pois. Lopputuloksena Hämeentie 
autioituu. Esplanadi päällystetään 
asfaltilla, laitetaan siellä kävely-
katukokeilut käyntiin ja hetken 
päästä asfaltti kuitenkin revitään 
uudestaan auki. Tähän palaa mil-
joonia euroja.

Rydman nostaa esille myös get-
toutumiskehityksen. Helsingin lä-
hiöiden useissa maahanmuutta-
javaltaisissa vuokrataloissa vain 
harvan äidinkieli on enää suomi 
tai ruotsi.

- Täyteen rakennetut lähiöt al-
kavat pikkuhiljaa täyttyä maahan-
muuttajista, ja kantasuomalainen 
väestö on jäämässä vähemmistök-
si omissa asuinympäristöissään.

Helsinkiin pitää päästä 
myös yksityisautolla

Mikäli Helsingin apulaispor-
mestari Anni Sinnemäen hurjis-
ta visioista tulisi totta, autoilijat 
joutuisivat Helsingissä jatkos-
sa entistä ahtaammalle. Kaupun-
kiympäristöstä vastaavan Sinne-
mäen mukaan Helsinki harkitsee 

muun muassa bensiini- ja die-
selautojen käytön rajoittamis-
ta joillakin Helsingin keskustan 
alueilla.

Rydman sen sijaan katsoo, että 
Helsingistä on tehtävä jälleen ih-
misille saavutettava kaupunki, 
jossa keskustaan pääsee sujuvasti 
kaikilla liikennevälineillä – myös 
yksityisautoilla.

- Helsingistä on tehtävä jälleen 
elinvoimainen pääkaupunki, jos-
sa liiketoiminta kannattaa myös 
kaupungin keskustassa.

- Jatkossa Helsingin pitää olla 
kaupunki, johon halutaan tulla 
sen sijaan, että jätetään tulematta, 
kun se on jo tehty liian vaikeaksi, 
Rydman painottaa.

Helsingin autoiluvastaisuu-
desta Rydman nostaa esille yli 
puolen miljardin euron Kruu-
nusillat-hankkeen, joka ei tule 
helpottamaan autoliikenteen su-
juvuutta pääkaupungissa.

- Helsinki hukuttaa nyt sato-
ja miljoonia euroja runsaan ki-
lometrin mittaiseen siltaan, joka 
kuitenkaan ei ole autoliikenteen 
käytettävissä. Tämä kaupunki pi-
tää pyöräilijöitä niin avuttomi-
na, että se haluaa käyttää miljoo-
nia rakentaakseen meren päälle 
erilliset pyöräilysillat, jotta ku-
kaan ei vain joutuisi polkemaan 
ylämäkeen.

Kokoomusta 
äänestämällä saa vihreää 
kaupunkipolitiikkaa

Moni helsinkiläinen onkin jo 

tullut siihen tulokseen, että ei 
enää lisää vihreitä eikä vihreää 
politiikkaa. Ensi kevään vaaleis-
sa helsinkiläisillä on mahdollisuus 
pistää kaupungin nykyjohto vaih-
toon, Rydman sa-
noo mutta jatkaa, 
että muutos on 
mahdollinen vain 
äänestämällä pe-
russuomalaisia.  

Rydman huo-
mauttaa, että pe-
russuomalaiset on 
jo nyt valtuuston viidenneksi suu-
rin puolue.

- Viime vaaleissa ei olisi tarvit-
tu kovin paljon lisää, että perus-

Pormestariehdokas Wille Rydman:

Helsingistä on 
tehtävä lapsi-
perheiden ja 
veronmaksajien 
turvallinen koti

Wille Rydman haluaa Helsingistä turvallisemman kaupungin.

- Helsingistä on tehtävä jälleen 
elinvoimainen pääkaupunki, 
jossa liiketoiminta kannattaa 
myös kaupungin keskustassa, 
Rydman painottaa.

suomalaisten kannatus olisi ol-
lut sillä tasolla, että vaalituloksen 
pohjalta perussuomalaiset oli-
si voinut ottaa yhden apulaispor-
mestarin paikan. Perussuoma-

laisilla on ensi keväänä 
kaikki edellytykset tavoi-
tella jopa kaupungin suu-
rimman puolueen ja siten 
myös pormestaripuolueen 
paikkaa.

Etenkin moni kokoo-
muslainen Helsingissä on 
saanut pettyä, koska ko-

koomusta äänestämällä onkin saa-
nut äänellään vihreää kaupunki-
politiikkaa.

Miten näin on käynyt? Helsin-

"Etenkin moni 
kokoomuslainen
Helsingissä on
saanut pettyä.



"Nyt on luovuttava politiikasta, 
joka karkottaa pääkaupungista 
hyvät veronmaksajat ja täyttää 
sen väkivaltaisilla jengeillä ja 
islamistisaarnaajilla."

kiin on kokoomusta äänestämäl-
lä toki saatu kokoomuslainen 
pormestari Juhana Vartiai-
nen, joka kuitenkin on pitkäl-
ti luovuttanut operatiivisen 
johdon puoluetoverilleen, apu-
laispormestari Daniel Sazono-
ville. Samaan aikaan Helsingin 
kaupunkiympäristöstä vastaava 
apulaispormestari on ollut vih-
reä Anni Sinnemäki.

- Lopputulos ei ole imartele-
va: Esimerkiksi Helsingin kau-
pungin palkanlaskenta ja -mak-
su ovat sekaisin, palkkoja ei tule 
ajallaan ja jos tulee, tilille on 
saattanut ilmestyä väärä raha-
summa. On myös nähty laaja tie-
toturvavuoto, Rydman jatkaa.

Lasten ja koululaisten 
turvallisuus 
monikulttuurin edelle

Helsingin pormestariksi pyr-
kivä elinkeinoministeri Rydman 
haluaa palauttaa Helsingin ta-
kaisin tunnollisille työssäkäyvil-
le ihmisille ja uutterille yrittäjil-
le. Rydman sanoo, että Helsingin 
pitää voida mahdollistaa arjen 
tarpeita tunnollisille työssäkäy-
ville ihmisille ja uutterille yrit-
täjille.

- Kaupungin on oltava helsin-
kiläisten koti, ei urbaanivihre-

än ja monikulttuurisen yhteis-
kuntautopian villi kokeilukenttä 
todellisuudesta vieraantuneille 
paikallispoliitikoille.

Punavihreän politiikan tulok-
sena Helsinki kuuluu niihin alu-
eisiin Suomessa, jotka eniten 
kärsivät vääränlaisesta maahan-
muuttopolitiikasta. Helsingis-
tä on tehtävä jälleen turvallinen, 
Rydman sanoo.

- Tehtävä edellyttää sitä, että 
nyt on luovuttava politiikasta, 
joka karkottaa pääkaupungis-
ta hyvät veronmaksajat ja täyt-
tää sen väkivaltaisilla jengeillä ja 
islamistisaarnaajilla. On asetet-
tava lasten ja koululaisten tur-
vallisuus tosiasioilta silmänsä 
ummistavan monikulttuurisuus-
haaveilun edelle.

Todellinen muutos ei kuiten-
kaan onnistu ilman perussuoma-
laisten tuntuvaa vaalivoittoa ensi 
kevään kuntavaaleissa. Siksi ää-
nioikeuden käyttäminen on tär-
keää, Rydman muistuttaa.

- Perussuomalaiset on ainut 
puolue, joka voi saada aikaan sen 
muutoksen, jota Helsinki tar-
vitsee.

TEKSTI SUOMEN UUTISET
KUVAT MATTI MATIKAINEN

Elinkeinoministeri Wille Rydman kehottaa kuntapäättäjiä pi-
dättäytymään ulkopolitikoinnista ja pysymään omalla tontil-
laan. - Se, että kaupunginvaltuutetut askaroivat ulkopoliit-
tisten tai kansainvälisten kysymysten parissa, on kaikki pois 
kunnan varsinaisten tehtävien hoitamisesta.

Punavihreä Palestiina-aktivismi paisuu 
Helsingin valtuustossa 

”Ulkopolitiikka ei 
kuulu valtuustosaliin”

V iime syyskuussa Helsingin 
kaupunki päätti, että kau-
punki lahjoittaa 350 000 

euroa Gazaan. Valtuusto äänesti 
Gazan tuesta äänin 50 puolesta ja 
30 vastaan. Lahjoituksesta päätet-
tiin vasemmistoliiton kaupungin-
valtuutetun Mia Haglundin val-
tuustoaloitteen pohjalta.

Asiasta jätettiin myös eriävä 
mielipide, jonka mukaan rahava-
rojen lahjoittaminen Gazaan ei 
kuulu kunnan toimialaan, Helsin-
gin pitäisi keskittyä omalle alueel-
leen ja vastuu avun antamisessa 
on Suomen valtiolla.

Kyse yleensä 
juutalaisvastaisuudesta

Kevään kuntavaaleissa Helsin-
gin pormestariksi pyrkivä elinkei-
noministeri Wille Rydman sanoo, 
että Helsingin kaupungin päätök-
senteossa vastaavia ulkopoliittisia 
irtiottoja on nähty ennenkin.

- Yleensä kyse on nimenomaises-
ti Israel- ja juutalaisvastaisuudes-
ta. Helsingissä jo toistakymmentä 
vuotta sitten vasemmistopoliitikot 
yrittivät asettaa Veolia-bussiyhtiö-
tä boikottiin johtuen sen Israel-yh-
teyksistä.

- Tuoreen Gaza-tapauksen lisäksi 
muutama vuosi sitten vasemmis-
toliitto halusi kieltää kaupunkia 
tekemästä sopimuksia minkään 
yrityksen kanssa, joka ”hyötyy pa-
lestiinalaisalueiden miehitykses-
tä” – miten tämä sitten ikinä mää-
riteltäisiinkään. 

"Gaza-keskustelu 
tuntui absurdilta"

Rydman on itse vaikuttanut Hel-
singin valtuustossa jo liki 16 vuot-

ta, ensin varavaltuutettuna vuo-
sina 2009–2012 ja siitä eteenpäin 
valtuutettuna.

Rydman toteaa, että hän on 
kaikkina vuosina johdonmukai-
sesti vastustanut ulkopolitiikan 
tuomista valtuustosaliin.

- Gaza-keskustelu tuntui erityi-
sen absurdilta, kun saavuin itse 
valtuuston kokoukseen suoraan 
rabbin tyttären juutalaisista häis-
tä. Hääjuhlassa moni oli kyynel-
silmin muistellut Hamasin terro-
rin uhreina kuolleita läheisiään. 
Kun tulin sieltä valtuuston koko-
ukseen, valtuutettujen puheen-
vuoroissa kaikui lähinnä Hamasin 
propaganda. Kontrasti oli suoras-
taan puistattava.

Ulkopolitikointi kuluttaa kun-
tapäättäjien aikaa

Rydmanin vaaliteemat kevään 
kuntavaaleissa liittyvät hyvin vah-
vasti Helsingin viihtyisyyteen ja 
turvallisuuteen, ja Rydman on 
usein ennenkin korostanut kun-
tatasolla tehdyn politiikan ja val-
takunnan tason päätösten eroja. 
Hänen mukaansa kuntapäättäjien 
tuleekin säilyttää katse oman alu-
eensa asioissa.

- Kunnan tulee keskittyä oman 
toimivaltansa asioihin – siis kun-
talaisten hyvinvoinnin, tur-
vallisuuden ja palveluiden 
varmistamiseen. Se, että kaupun-
ginvaltuutetut askaroivat ulkopo-
liittisten tai kansainvälisten ky-
symysten parissa, on kaikki pois 
kunnan varsinaisten tehtävien 
hoitamisesta.

TEKSTI PS-TOIMITUS
KUVA LEHTIKUVA/KUVITUSKUVA
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Perussuomalaisten ensimmäisen kauden kansan-
edustaja Joakim Vigelius pyrkii kevään kuntavaaleis-
sa Tampereen pormestariksi. Vigelius lupaa tuntuvaa 
muutosta nykymenoon ja aikoo toimia vastavoimana 
punavihreälle kaupunkipolitiikalle. Vigeliuksen omia 
vaaliteemoja ovat talous, turvallisuus, työllisyys ja 
kustannustehokkuus. Hän katsoo, että jatkossa Tam-
pereella tulisikin saada veronmaksajan euroille pa-
rempaa vastinetta priorisoimalla menoja.

T aloushaasteet koettelevat 
myös Tamperetta, sillä 
kaupungin talousarvio

tälle vuodelle on raskaasti alijää-
mäinen.

Perussuomalaisten pormesta-
riehdokas Tampereella, kansan-
edustaja Joakim Vigelius toteaa, 
että jatkossa myös Tampereen 
kuntataloudessa menoja on ase-
tettava tärkeysjärjestykseen.

- Ilman priorisointia kunnan 
perustoiminnot kilpailevat sa-
moista tamperelaisten veroeu-
roista paisuvan 
hallinnon, symbo-
listen ilmastotoi-
mien, ulkomail-
le kohdistuvien 
avustusten, pako-
laisten vastaanot-
tamisen tai mui-
den toissijaisten 
menojen kanssa, 
joita paikallispo-
liitikot mielellään keksivät.

Hän katsoo, että kaupunkilais-
ten perusasiat sekä kasvun ja 
työllisyyden politiikka ovat jää-
neet puolitiehen, kun etenkin ko-
koomus on tehnyt laajaa yhteis-
työtä vasemmistopuolueiden 
kanssa.

- Perussuomalaiset on nyt val-

mis kantamaan vastuuta talous ja 
turvallisuus edellä, Vigelius sa-
noo.

Fokus ydintehtäviin

Niin sanotun paikallisperiaat-
teen mukaan kunnan tehtävil-
lä on oltava yhteys kunnan aluee-
seen ja asukkaisiin, vaikka kunta 
voi toimia myös oman alueen-
sa ulkopuolella. Vigelius kuiten-
kin katsoo, että Tampereen tulisi 
keskittyä ydintehtäviensä äärelle.

Tampereen valtuustos-
sa on viime aikoina edis-
tetty kaukaisilta vaikut-
tavia hankkeita. Syksyllä 
valtuustossa käsiteltiin 
esimerkiksi SDP:n aloi-
tetta 50 000 euron avus-
tuksen lähettämisestä 
Gazaan. Aloitteen alle-
kirjoitti noin puolet val-
tuutetuista, mutta perus-

suomalaisten tukea esitykselle 
ei tullut.

Vigeliuksen mukaan vasemmis-
ton aie lennättää tamperelais-
ten rahoja tuhansien kilometrien 
päähän Gazaan on valtuustokau-
den absurdeimpia.

- Vielä absurdimpaa on, että 
aikeen allekirjoitti puolet val-

tuustosta, myös osa keskusta-oi-
keistolaisista valtuutetuista. Me 
perussuomalaiset emme tule tätä 
hyväksymään.

Vigelius korostaa, että huma-
nitaarinen apu Gazaan ei kuulu 
Tampereen tehtäviin eikä tampe-
relaisten maksettavaksi.

- Resursseista on pulaa jo 
omienkin kaupunkilaistemme 
huoliin vastaamisessa, Vigeli-
us toteaa.

Houkuttimia työssäkäyville, 
yrittäjille ja perheellisille

Tampere on vetovoimainen ja 
kasvava kaupunki, joidenkin mie-
lestä jopa Helsinkiä vetovoimai-
sempi tällä hetkellä.

Vigeliuksen mukaan vetovoima 
on kaupungille sinänsä hyvästä, 
mutta samalla kasvun on oltava 
hallittua, jottei veronmaksajil-
le aiheudu kohtuuttomia kustan-
nuksia.

- Tampere kasvaa nyt nopeas-
ti, mutta kasvu myös sokeuttaa. 
Kasvu pitäisi saada kohdistettua 
erityisesti ihmisiin, jotka tulevat 
Tampereelle työllistymään, opis-
kelemaan ja perustamaan per-
hettä.

- Pahimmillaan kasvu tuo mu-
kanaan sekä kuluja että sosiaa-
lisia ongelmia, muttei lainkaan 
verotuloja. Mitä enemmän luom-
me houkuttimia työssäkäyville, 
yrittäjille ja perheellisille muut-
taa Tampereelle, sitä todennäköi-
semmin kasvumme on kestävää.

Kuten muissakin kunnissa, 
myös Tampereella veroprosentin 
korottamiseen kasaantuu painet-
ta.  Vigeliuksen mukaan perus-
suomalaiset pyrkii hillitsemään 
Tampereen menojen kasvua, et-

tei veronkorotuksiin tarvitsi-
si mennä.

- Veronkorotusten välttämisek-
si koko kunnan menorakenne on 
perattava kriittisin silmin, prio-
risoiden ja uudenlaisella asen-
teella. Luotan enemmän yksilöön 
kuin hallintoon ja poliitikkojen 
kykyyn vastata verotetuin euroin 
yksilöiden tarpeisiin. Tavoitteek-
si on otettava enemmän vapautta 
ja mahdollisuuksia kuntalaiselle 
itselleen, vähemmän verotusta ja 
holhousta kunnan toimesta.

- Myös esimerkiksi ilmastotoi-
met aiheuttavat jo nyt kaupun-
gille satojen miljoonien menoja. 
Investoinnit eivät ole ongelma, 
mutta niiden sitominen symboli-
siin ilmastotavoitteisiin taloudel-
lisen kannattavuuden sijaan on 
järjetöntä. Jos itse nousisin por-
mestariksi, Tampere toteuttai-
si investointeja, liikenneratkaisu-
ja ja ilmastotoimia taloudellisesti 
ja kuntalaisten hyvinvoinnin eh-
doilla, ei ideologia edellä.

Tampereesta ei saa tulla 
sisämaan slummia

Tampereen turvallisuus on Vi-
geliukselle tärkeä asia. Tampe-
reen ei saa antaa kehittyä Ruotsin 
Malmöksi eikä Helsingin Itäkes-
kukseksi, pormestariehdokas sa-
noo. Hän viittaa etenkin maahan-
muuttajaväestöön.

- En tahdo omana elinaikana-
ni todistaa Tampereen kehitty-
vän sisämaan slummiksi. Tosiasia 
kuitenkin on, että Tampereen 
kaltainen kasvava kaupunki ve-
tää kasvavissa määrin puoleen-
sa myös populaa, joka ei kotoudu 
saati työllisty – ainakaan laillisille 
aloille. Huumekaupassa ja ryös-

Pormestariehdokas 
Joakim Vigelius:

Enemmän vapautta ja mahdollisuuksia Tampereelle, 
vähemmän verotusta ja holhousta

""Resursseista 
on pulaa 
jo omienkin 
kaupunkilais-
temme huoliin 
vastaamisessa."

"Jos et tahdo demareiden 

päättävän verotuksestasi, 

vihreiden autoilustasi ja 

kokoomuksen siunaavan kaikki 

edelliset, perussuomalaiset 

on ainoa vaihtoehtosi 

Tampereella."
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törikoksissa rajua kasvua jo to-
distetaan, mutta entäpä tuotta-
vassa työssä ja verotuloissa?

- Väestönkasvun perustues-
sa niin valtion kuin kuntienkin 
tasolla alati enemmän maahan-
muuttoon muistutettakoon, että 
jokunen vuosi sitten Tampereen 
ulkomaisesta työvoimasta jopa 
60 prosenttia oli työttöminä. Sa-
moihin aikoihin isoista pakolais-
maista tulleista 56 prosenttia sai 
toimeentulotukea ja 43 prosent-
tia työttömyysturvaetuuksia. Täl-
laiset rätingit eivät jää vain Ke-
lan ja kaupungin etuusarkistoihin 
tilastonikkarien iloksi. Ne hei-
jastuvat talouden lisäksi asuin-
alueisiin, ihmisten keskinäiseen 
luottamukseen, veronmaksuha-
lukkuuteen sekä katukuvaan ja 
turvallisuuden tunteeseen. Mitä 
enemmän nämä yhteiskuntarau-
han liitososaset rapautuvat, sitä 
enemmän ongelmat vetävät puo-
leensa ihmisiä kaikista taustoista.

Perussuomalaisten maahan-
muuttopolitiikan tiukennusten 
eteneminen hallituksessa on var-
min tapa ehkäistä Ruotsin tie 
Tampereella, Vigelius sanoo.

- Kuntatasolla tehtävistä toi-
mista ensisijaista on pakolais-
kiintiön nollaus, kotouttamisen 
painotus työhön ja kielenoppimi-
seen sekä turvallisuusyhteistyö 
poliisin kanssa.

Ääni perussuomalaisille 
on ääni talousvastuun ja 
tolkun puolesta

Perinteisesti SDP:llä on ollut 
vahva asema Tampereella, tosin 
vuoden 2021 vaaleissa SDP ja ko-
koomus olivat kannatukseltaan 
Tampereella lähes tasoissa suu-

rimpina puolueina.
Vigelius toteaa, että mikäli SDP 

jatkaa suurimpana Tampereel-
la, tarkoittaa se jatkossakin yhä 
lisää vasemmistoliberaalia iden-
titeettipolitiikkaa ja valtuuston 
puuhastelua toissijaisten asioi-
den parissa.

Esimerkiksi joulun alla Tampe-
reen valtuusto päätti, että kau-
punki ryhtyy suunnittelemaan 
sateenkaarikoristellun Pride-ra-
tikan toteuttamista.

Sateenkaariratikan puoles-
ta äänestivät SDP, vihreät, va-
semmistoliitto ja keskusta. Sitä 
vastustivat perussuomalaiset ja 
kristilliset. Kokoomuksessa äänet 
hajaantuivat.

Vigelius huomauttaakin, että 
kokoomus on usein äänestänyt 
Tampereella samansuuntaisesti 
SDP:n, vihreiden ja jopa vasem-
mistoliiton kanssa.

Nuori pormestariehdokas ke-
hottaa tamperelaisia käyttämään 
ääntään kevään kuntavaaleis-
sa, jotta muutos parempaan oli-
si mahdollinen. Se voi tapahtua 
vain perussuomalaisten menes-
tyksen kautta.

- Jos et tahdo demareiden päät-
tävän verotuksestasi, vihreiden 
autoilustasi ja kokoomuksen 
siunaavan kaikki edelliset, pe-
russuomalaiset on ainoa vaih-
toehtosi Tampereella. Ääni 
perussuomalaisille on ääni ta-
lousvastuulliselle, verokriit-
tiselle ja tolkulliselle vaihto-
ehdolle.

TEKSTI PS-TOIMITUS 
KUVAT LEHTIKUVA JA 
PS ARKISTO

Enemmän vapautta ja mahdollisuuksia Tampereelle, 
vähemmän verotusta ja holhousta

"Ilmastotoimet 
aiheuttavat jo 
nyt kaupungille 
satojen miljoo-
nien menoja."

Joakim Vigelius 
haluaa Tampe-
reen keskittyvän 
jatkossa kau-
pungin ydinteh-
täviin.
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Perussuomalaiset ajaa kevään kuntavaaleissa arkijär-
jen palauttamista politiikkaan. Koska kunnat ja niiden 
ongelmat ovat hyvin erilaisia eri puolilla Suomea, on 
hyvin tärkeää saada kuntiin sellaisia päättäjiä, jotka 
pystyvät tekemään päätöksiä järjen eikä ideologioi-
den kautta, kuten vanhat puolueet tekevät. – Otetaan 
asiat asioina ja pyritään tekemään omien kuntalaisten 
kannalta parhaita ratkaisuja, sanoo perussuomalais-
ten puoluesihteeri Harri Vuorenpää.

E hdokkaaksi lähteminen 
kuntavaaleissa kannattaa, 
koska kuntavaaleissa va-

litaan päättäjät mahdollisimman 
lähelle ihmistä. Kunnissa pääte-
tään asioista, jotka vaikuttavat 
jokaisen kuntalaisen jokapäiväi-
seen arkeen hyvin konkreetti-
sella tavalla. Siksi kuntatason 
päätöksenteossa 
kannattaa olla mu-
kana.

- Kuntien haas-
teet ovat hy-
vin erilaisia riip-
puen siitä, missä 
päin Suomea ol-
laan, mutta yhtei-
nen haaste kaikilla 
liittyy talouteen ja 
sen tasapainossa pitämiseen sekä 
niiden palvelujen turvaamiseen, 
joita kunnissa edelleen on, ker-

too puoluesihteeri Harri Vuo-
renpää.

Ongelmallinen 
sote-uudistus

Kuntavaalien yhteydessä pide-
tään myös aluevaalit, joissa vali-
taan päättäjät hyvinvointialueil-

le. Vuorenpään mukaan 
olisi tärkeää, että hyvin-
vointialueilla saataisiin 
ihminen takaisin päätök-
senteon keskiöön ja että 
jokaisella, joka sosiaali- 
tai terveyspalveluja tar-
vitsee, olisi mahdollisuus 
niitä myös oikeasti saada.

- Edellisen hallituksen 
tekemä sote-uudistus on 

jo lähtökohtaisestikin hyvin on-
gelmallinen. Siinä on paljon asi-
oita, joita on parannettava ja ke-

hitettävä, ja niin on nykyisen 
hallituksen toimesta pyritty te-
kemäänkin. Sosiaali- ja terveys-
ministeri Kaisa Juuso on tehnyt 
erinomaista työtä kovassa pai-
kassa.

- Yleisin ongelma liittyy siihen, 
että hyvinvointialueilla pitäisi 
pystyä vähentämään byrokratiaa 
ja hallintoa ja sitä kautta saamaan 
alueiden taloutta tasapainoon en-
nen kaikkea niin, että kaikki käy-
tettävissä olevat resurssit käytet-
täisiin siihen, että ihmiset todella 
saisivat tarvitsemiaan palveluja, 
Vuorenpää pohtii.

Politiikka on maratonlaji

Hyvän vaalituloksen saami-
nen on tärkeää kaikissa vaaleissa. 
Kuntavaaleissa se on tärkeää en-
nen kaikkea siksi, että saataisiin 
mahdollisimman paljon perus-
suomalaisia päättäjiä kuntiin ja 
hyvinvointialueille parantamaan 

asioita ja viemään niitä eteen-
päin. Menestys kuntavaaleissa 
heijastuu myös tuleviin vaaleihin.

- Poliittinen vaikuttaminen on 
maratonlaji, jossa kaikki vaalit 
ruokkivat toisiaan, joten totta kai 
pyrimme saamaan mahdollisim-
man hyvän tuloksen myös kunta-
vaaleissa, Vuorenpää toteaa.

Ehdokashankinta edistyy täs-
sä vaiheessa kohtuullisesti, vaik-
ka töitä onkin edelleen edessä ja 
ehdokkaita on saatava vielä lisää 
molempiin vaaleihin joka puolel-
la Suomea.

- Haluaisinkin kannustaa kaik-
kia, jotka vähänkään ovat mietti-
neet ehdolle lähtemistä, että nyt 
on tilaisuus lähteä vaikuttamaan. 
Siinä asiassa ei kannata tehdä 
kynnystä itselleen liian korkeak-
si vaan lähteä rohkeasti mukaan. 
Kun ryhmässä porukalla tehdään 
ja tekemällä oppii, niin ehdok-
kaaksi lähtemistä ei kannata sen 
enempää pelätä.

Arkijärki palautettava politiikkaan:

Asioista tulee päättää 
maalaisjärjen eikä 
ideologioiden kautta

"Kannustam-
me kaikkia ja 
varsinkin puo-
lueen jäseniä 
lähtemään
ehdolle."

""Hyvinvointi-
alueilla 
pitäisi pystyä 
vähentämään 
byrokratiaa
ja hallintoa."

Perussuomalaisten puoluesihteeri Harri Vuorenpää peräänkuuluttaa 
maalaisjärkeä kaupunkien ja kuntien päätöksentekoon.

- Poliittinen vaikuttaminen 
on maratonlaji, Harri Vuo-
renpää muistuttaa.
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Piirejä tuetaan 
taloudellisesti enemmän 
kuin koskaan

Perussuomalaisten tavoittee-
na kuntavaaleissa on tehdä mah-
dollisimman hyvä vaalitulos, jotta 
saataisiin mahdollisimman kat-
tavasti perussuomalaisesti ajatte-
levia päättäjiä vastuullisille pai-
koille. Varsinaista numeerista 
tavoitetta ei ole, mutta perussuo-
malaisten paikka vaikuttavana 
kunta- ja aluepuolueena halutaan 
pitää edelleen vahvana.

- Puolue tukee piiri- ja paikal-
lisyhdistyksiä monin tavoin. Pii-
rejä tuetaan taloudellisesti oike-
astaan enemmän kuin koskaan 
ennen, ja piirit sitten tukevat 
omalta taholtaan yhdistyksiä. Li-
säksi puolue tuottaa vaaleihin 
liittyvää materiaalia kentälle jaet-
tavaksi ja tietysti harjoittaa myös 
kaikenlaista mainontaa, mitä vain 

keksitäänkin. Kaikkien ehdokkai-
den käyttöön tulee myös netissä 
toimiva yhteinen ehdokaskone, 
Vuorenpää kertoo.

Kaikkien asian-
tuntemusta tarvitaan

Kuntavaaliehdokkaaksi pääsee 
joko ottamalla suoraan yhteyt-
tä omaan paikallisyhdistykseensä 
tai ilmoittautumalla ehdokkaak-
si perussuomalaisten nettisivujen 
kautta, jonka jälkeen valittuihin 
ehdokkaisiin tullaan ottamaan 
yhteyttä paikallisyhdistyksen ta-
holta. Paikallisyhdistykset teke-
vät lopullisen valinnan sen suh-
teen, keitä ehdolle otetaan.

- Kannustamme kaikkia ja var-
sinkin puolueen jäseniä lähte-
mään ehdolle. Kaikki ovat asi-
antuntijoita jossain asiassa, ja 
kaikkia niitä elämän eri osa-alu-
eita tullaan todennäköisesti tar-
vitsemaan myös kunnallisessa 

päätöksenteossa, Vuorenpää kan-
nustaa.

Tarvitaan vain tervettä 
maalaisjärkeä ja halua
 vaikuttaa
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hyvin monella eri tavalla, ja itse 
kukin voi rakentaa omannäköi-
sensä kampanjan omien resurssi-
ensa ja käytettävissä olevan ajan 
puitteissa. Vuorenpää neuvoo eh-
dokkaita käymään toritilaisuuk-
sissa perussuomalaisten teltal-
la puhumassa ihmisten kanssa, 
tekemään mielipidekirjoituksia 
paikallislehtiin ja omien resurs-
sien salliessa panostamaan myös 
lehtimainontaan.

- Sosiaalisessa mediassa voi 
mainostaa tai tehdä sinne videoi-
ta, jos on siihen halukas. On to-
della monia erilaisia tapoja tehdä 
kampanjaa. Vaalikampanja kan-
nattaa tehdä niillä tavoilla, jot-
ka itse kokee parhaaksi ja omalta 
kohdaltaan tutuimmaksi.
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da mahdollisimman kattavat lis-
tat kaikenlaisia ehdokkaita. Tär-
keimmät edellytykset, joita 
ehdokkailta toivotaan, ovat ter-
ve maalaisjärki ja halu vaikut-
taa oman kunnan asioihin. Myös 
yhteistyökyky ja kyky tehdä kär-
sivällisesti töitä yhteisten asioi-
den eteen ovat eduksi kuntapäät-
täjille.

- Erilaisia ihmisiä erilaisista 
taustoista erilaisella elämänkoke-
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Hyvinvointivaltio 
rakentuu työnteolle

Perussuomalaiset on työteliäi-
den tavallisten suomalaisten puo-
lue. Puolueen lähtökohtana on se, 
että kaiken päätöksenteon on pe-
rustuttava Suomen ja suomalais-
ten etuun. Tärkeää on myös se, 
että päätöksiä ei tehdä ideologi-
oiden kautta, vaan tapaus kerral-
laan maalaisjärkeä käyttäen kun-
nissa ja alueilla asuvien ihmisten 
eduksi.

- Uskomme, että hyvinvointi-
valtio rakentuu työnteolle ja että 
se on ainoa tapa, jolla hyvinvoin-
tivaltio voidaan pitää kasassa – 
ainoa tapa, jolla voidaan pitää oi-
keasti huolta niistä yhteiskunnan 
jäsenistä, jotka eivät pysty itse it-
sestään huolehtimaan.

- Vaalit voitetaan hyvän ehdo-
kasasettelun lisäksi tekemällä ko-
vaa työtä ja kampanjoimalla ah-
kerasti sekä tuomalla selkeästi 
ja ymmärrettävästi esiin omat 
ohjelmat ja tavoitteet. Toivo-
tan kovasti tsemppiä kaikille eh-
dokkaiden haalimiseen ja itse 
kampanjointiin. Tämä puolue ja 
sen kenttä ovat usein aiemminkin 
osoittaneet sen, että kun yhdessä 
ruvetaan asioita viemään eteen-
päin, niin kovaa jälkeä tulee. En 
epäile hetkeäkään, etteikö tulisi 
nytkin, Vuorenpää uskoo.

TEKSTI MIKA MÄNNISTÖ
KUVAT MATTI MATIKAINEN

"Uskomme, että hyvinvointivaltio

rakentuu työnteolle ja että

se on ainoa tapa, jolla hyvinvointivaltio

voidaan pitää kasassa."

Puoluesihteeri painottaa perussuomalaisten olevan työteliäiden 
tavallisten suomalaisten puolue.
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Rakkaudesta tulevia 
sukupolvia kohtaan

Emme voi romuttaa Suomen taloutta. 
Veroja korottamalla ei luoda työtä ja kasvua. 

Parempi tulevaisuus tehdään nyt eikä sitä 
voi loputtomiin tehdä velaksi.

Vain terve 
julkinen talous 
takaa kaikkien 
hyvinvoinnin.

Ei voi olla vain pohjoismaisen 
hyvinvointiyhteiskunnan menoja 
— pitää olla tulopuolikin. 
Nyt ei ole. Elämme velaksi. 
Tarvitsemme lisää työtä, työtä, 
työtä ja asennemuutoksen.

RAJALAKI 
MENI LÄPI.
Perussuomalaisten jo vuosia tavoittelema rajalain 

uudistus meni eduskunnassa läpi. 
Väestönsiirtoja käyttävä hybridihyökkäys 

maahamme pystytään nyt torjumaan. 
Isänmaa kiittää tästä päätöksestä.

Suomi on paremmassa 
turvassa.

Suomen passi 
ei ole alennus-

myynnissä

Uuden lain myötä asumisaikavaatimus nousee. 
Asumisaikaan lasketaan jatkossa vain oleskeluluvalla 

tapahtunut oleskelu. Erilaisia helpotuksia ja 
erikoistapauksia poistetaan.

ROISTOT 
EIVÄT OLE

 TERVETULLEITA 
SUOMEEN

Supo saa lisää rahaa 
hakemusten seulomiseen.

HALLITUS 
PANOSTAA 
TURVALLI-
SUUTEEN!

Lisäbudjetissa osoitetaan miljoonia euroja 
muun muassa rajavartiolaitokselle ja 

suojelupoliisille. Nämä ovat hankalat ajat.

Suomi-laiva
on pelastettava 
uppoamiselta.

Suomella on kaikki mahdollisuudet 
uuteen nousuun, mutta tekemättä se 

ei tapahdu. Nyt on kurssi kohti 
pohjaa eikä näin voi jatkua. 

Pelastetaan Suomi.

PALAUTETAAN LUOTTAMUS 
TAKSIKYYTEIHIN

Taksialan korjaussarja on viittä vaille valmis. 
Turvalliset taksit ovat tulossa takaisin.

Hallitus tahtoo, että kaikissa 
yrityksissä on samat mahdollisuudet 

sopia paikallisesti.

PAIKALLINEN SOPIMINEN:

SAMAT 
SÄÄNNÖT 
KAIKILLE

KEPU YRITTI 
NOSTAA BENSAN 

HINTAA
PERUSSUOMALAISET ESTI Palataan asiaan, kun maa suostuu 

ottamaan vastaan palautettavia 
kansalaisiaan.

SOMALIAN 
MAAOHJELMA

KESKEYTETÄÄN

Väyläviraston esitystä nopeusrajoituksien 
laskemisesta maanteillä ei edistetä. Hallituksen linja 
on korjata tiet paremmiksi, ei pakottaa suomalaiset 

ajamaan hitaammin.

Nopeusrajoituksia 
ei lasketa!

TAPPO 
EI JATKOSSA 

VANHENE

Rikoslakia uudistetaan:

Jos riistää toisen ihmisen hengen, 
kuuluu kiven sisään.

MYÖS YLE LÄHTEE
MUKAAN SÄÄSTÖ-

TALKOISIIN.

HALUSI TAI EI, 

Vuoteen 2028 mennessä 
200 miljoonaa pois.

Kehitysapuun 
tällä vaalikaudella 

1,2 miljardin 
leikkaukset

Jo päätetyn miljardin lisäksi nyt 
on päätetty leikata kehitysavusta 

vielä 200 miljoonaa.
Näin tehdään suomalaisten hyväksi. 

Pelastetaan Suomi.

MAATA 
RAKENNETAAN 

TYÖLLÄ

On aika palata perusasioiden ääreen. Suomi on elänyt yli 
varojensa, korot ovat korkealla, Euroopassa on sota. 

Hallitus tekee uudistuksia, jotta tästä selvittäisiin. 

PAKKOAVIOLIITTO
LOPULTAKIN 
RIKOSLAKIIN

Tytöt eivät ole kauppa-
tavaraa.

PERUSSUOMALAISET

2,9 MILJARDIA
TUTKIMUKSEEN 

JA KEHITYKSEEN. 
Tehdään Suomesta taas 

korkean teknologian kärkimaa.
Vuonna 2025 tähän satsataan 

satoja miljoonia lisää.

BUDJETTI 2025

Myös Itä-Suomeen 
riittävästi sähköä 

uusille inves-
toinneille

Sähköverkon kapasiteetti ei aiemmin 
ole riittänyt siihen, että itäiseen Suomeen 
olisi voinut tulla energiaa vaativia suuria 

investointeja. Tätä hallitus nyt korjaa.
Pelastetaan Suomi.

Oikeusvaltion 
rajat ovat sen 

omassa 
hallinnassa.

Jos sinulla ei ole 
oleskelulupaa, 

lähtökohta on se, 
että palaat tai sinut 

palautetaan.
Mari Rantanen 18.4.2024

PIDETÄÄN 
PYÖRÄT 
PYÖRIMÄSSÄ

Perussuomalaiset rakentaa teitä ja edistää 
liikennettä. Punavihreät katkovat teitä ja 
haittaavat liikennettä. Kiitos äänestäsi, 

pidetään Suomi liikeellä.

 Kotouttamisessa 
pitää painottaa 
huomattavasti 

enemmän yksilön 
omaa vastuuta 

kotoutumisestaan.
Hallitus päätti säästää maahanmuuttajien kotouttamisesta 

58 miljoonaa. Näin tehdään, jotta suomalainen 
hyvinvointivaltio säilyisi jatkossakin.

TYÖPERÄISEEN 
MAAHANMUUTTOON 

1600 EURON 
KUUKAUSIRAJA

Palkalla pitää pystyä edes jotenkin tulemaan 
toimeen. Maahanmuuton idean ei kuulu olla, että 

veronmaksaja elättää tulijat. Tämäkin pistettiin 
toimeen perussuomalaisten vaatimuksesta.

KANSAINVÄLISEN 
SUOJELUN 

VÄÄRINKÄYTTÖÖN 
PUUTUTAAN NYT

Jatkossa vakavat rikokset Suomessa voivat 
johtaa kansainvälisen suojelun purkamiseen. 

Näin tämän olisi pitänyt koko ajan olla.

Sosiaali- ja terveys-
ministeri Kaisa 
Juusolta uutisia:

TERAPIA-
TAKUU
TULEE

BUDJETTI 2025

SOTEEN YLI 
KAKSI MILJARDIA 

UUTTA RAHAA 
LISÄÄ. 12 15 21

RAUMA - HUITTINEN - 
TAMPERE - LAHTI - 

KOUVOLA 

KOTKA - KOUVOLA - 
RISTIINA

TORNIO - YLITORNIO - 
PELLO - KOLARI - 

MUONIO - ENONTEKIÖ

PERUSSUOMALAISTA
PERUSPARANNUSTA

VALTATEILLE

Velkaantumisen 
taittaminen on moraa-

linen velvollisuus ja 
käytännön pakko.

TURVAPAIKAT 
VÄLIAIKAISIKSI!

Tästä eteenpäin turvapaikka on aina 
määräaikainen ja rikokset voivat 

johtaa sen peruuttamiseen.

PS sai tavoitteensa läpi. 
Näin tämän olisi pitänyt aina olla. 

Luvattiin ja tehtiin.
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Veronmaksajain Keskusliiton mukaan palkansaajan 
nettoansioiden ostovoima kasvaa edelleen vuon-
na 2025. Ostovoiman kasvu on hieman hitaampaa 
kuin vuonna 2024, mutta kuitenkin voimakkaam-
paa kuin kertaakaan 2010-luvulla.

T ämä ilmenee Veronmak-
sajain Keskusliiton las-
kelmista, joissa on huo-

mioitu palkankorotusten, verojen 
ja kuluttajahintainflaation vaiku-
tukset keskituloisen palkansaa-
jan nettoansioiden ostovoimaan. 
Inflaatiopiikin aiheuttamaa osto-
voimakuoppaa ei vielä kokonaan 
kurota umpeen. Tämän ja viime 
vuoden ostovoiman kasvu kuroo 
kuoppaa lähes kaksi kolmasosaa.

- Keskituloisen 4 074 euroa 
kuukaudessa ansaitsevan palkan-
saajan nettopalkan ostovoima 
kasvaa 1,9 prosent-
tia vuonna 2025. 
Euroissa tämä 
merkitsee ostovoi-
man kohentumis-
ta 655 eurolla vuo-
dessa, kerrotaan 
Veronmaksajain 
Keskusliiton tie-
dotteessa.

Ostovoima palaa 
vuoden 2018 tasolle

Keskituloisen palkansaajan 
nettopalkan ostovoima oli korke-
an inflaation jäljiltä vuonna 2023 
yli kuusi prosenttia matalam-
pi kuin vuonna 2020. Palkan os-
tovoima oli edellisen kerran ol-
lut matalampi 15 vuotta aiemmin 
vuonna 2008.

- Keskituloisen palkan ostovoi-
ma on vuonna 2025 yhä 2,4 pro-
senttia matalampi kuin huippu-
vuonna 2020. Ostovoima palaa 
tänä vuonna suunnilleen vuoden 

2018 tasolle, tiedotteessa kerro-
taan.

Palkansaajien tuloerot 
kapenevat entisestään

Myös palkansaajien tuloerot 
kapenevat entisestään. Perus-
suomalaisten eduskuntaryhmän 
ryhmäkanslia huomauttaa, että 
verotuksen kiristymisen taustalta 
kannattaa muistaa se, että viime 
vuonna sitä laski ”liikaa” työttö-
myysvakuutus- ja sairausvakuu-
tusmaksujen alentaminen.

- Riihessä päätettiin 
kahden ylimmän tulo-
luokan veronkiristys (in-
deksitarkistusta ei tehdä 
tuloveroasteikon kah-
teen ylimpään tulorajaan) 
ja eläkkeiden isompaan 
puolikkaaseen kohdistuva 
maltillinen kiristys, ryh-
mäkansliasta kerrotaan.

Ryhmäkanslian mukaan 
hallituksen suurin ja ikävin ve-
ropäätös oli 1.9. tehty arvonlisä-
veron yleisen kannan nousu. Ko-
konaisveroaste ei nouse tällä 
hallituskaudella siitä, mikä se oli 
hallituksen vaihtuessa vuonna 
2023 yhdeksän miljardin euron 
säästötoimista huolimatta.

Se, mitä jää tilipäivänä 
käteen, ratkaisee

Valtiovarainministeri Riikka 
Purra huomauttaa, että suoma-
laisten ostovoima on kohentunut 
tasaisesti vuoden 2023 kevääs-

Palkansaajan 
ostovoima 
vahvistuu selvästi 

Keskituloiselle jää käteen 
655 euroa enemmän vuodessa

tä lähtien.
- Ostovoiman kasvu on hie-

man hitaampaa kuin 2024, mut-
ta kuitenkin voimakkaampaa 
kuin kertaakaan 2010-luvulla. In-
flaatiopiikin aiheuttamaa osto-
voimakuoppaa ei vielä kokonaan 
kurota umpeen. Tämän ja viime 
vuoden ostovoiman kasvu kuroo 
kuoppaa lähes 2/3.

Purra sanoo suomalaisten ole-
van suoraviivaista ja käytännöl-
listä kansaa.

- Konkretia on hyve myös ver-
rattuna abstraktiin talouspuhee-
seen. Huoltosuhteet, vaihtotaseet 
ja kestävyysvajeet ovat tärkei-
tä käsitteitä, mutta viime kädes-
sä monia kiinnostaa, onko töitä, 
paljonko jää tilipäivänä verojen 
jälkeen käteen, mitä eläminen ja 
asuminen maksavat tai mitä ruo-
ka, polttoaine, sähkö ja kauko-
lämpö maksavat. Ja näinhän sen 
pitää ollakin. Politiikka on taval-
listen ihmisten, tavallisten ilojen 
ja murheiden piiriä, ei korkeam-
paa tiedettä.

Talouskasvu vaatii 
investointeja

Purra pitää faktana sitä, että 
Suomi tarvitsee talouskasvua, in-
vestointeja ja tuottavuuskasvua.

- Veronkorotuksiin ei ole jär-
kevää ryhtyä aneemisen kasvun 
oloissa, enkä niitä halua esittää, 
vaikka joutuisimme sopeutta-
maan lisää. Talouskasvu vaatii in-
vestointeja koneisiin, laitteisiin ja 
muuhun reaalipääomaan, ja uu-
sia tehtaita ja tuotantolinjoja pi-
tää uskaltaa rakentaa.

- Valtio kantaa oman vastuunsa 
esimerkiksi tiestön ja infrastruk-
tuurin osalta – suuria tiehankkei-
ta on vireillä. Valtion tehtävä on 
myös taata vakaa ja ennustettava 
investointiympäristö – myös tur-

vallisuus on osa tätä toimintaym-
päristöä. Koska syntyvyys on al-
haista, tuottavuuden kasvu on 
ensisijaista. Yritysten ja myös val-
tiovallan pitää tuottaa enemmän, 
samoilla resursseilla. Valtionhal-
linnossa ja järjestöissä tämä tar-
koittaa leikkauksia toimintame-
noihin ja käyttötalouteen.

Turhaa byrokratiaa 
karsittava

Ensimmäiseksi on siis linjattava 
konkreettisista ja selkeistä sekä 
nopeista toimista tehokkuuden ja 
tuottavuuden parantamiseksi.

- Yritysten sääntelytaakkaa on 
purettava ja turhaa byrokratiaa 
karsittava. Puoliväliriihessä hal-
lituksella tulisi olla lista vaikkapa 
20 konkreettisesta toimesta, joil-
la puretaan sääntelyä ja hallin-
nollista taakkaa. Siis konkreetti-
sia lakimuutoksia. Velvoitteiden, 
raportoinnin ja muun hallinnol-
lisen taakan purkamista, hallitus-
ohjelmassa jo sovitun päälle. Kas-
vutoimet eivät voi eivätkä saa olla 
höttöä, Purra sanoo.

- EU-sääntelyn toimeenpanon 
osalta minimi riittää, ei yhtään 
kansallista päälle liimaamista. 
Suomalaisen EU-politiikan ide-
an on muututtava mallioppilaasta 
enemmän kohti kansallista etua. 
Jos EU jatkaa sääntelytulvaa van-
haan malliin, viimeinen saa sam-
muttaa valot jo melko pian. USA 
ajaa ohi Euroopasta kaikilla talo-
udellisilla mittareilla. Yritystoi-
minta on tehtävä helpommaksi ja 
houkuttelevammaksi. EU-sosia-
lismi ja yhteisvelkaholhoustalo-
us ei toimi.

Tarvitaan asennemuutos

Myös pienyrittäjän asemaa on 
konkreettisesti parannettava. Va-

""Veron-
korotuksiin 
ei ole järkevää
ryhtyä anee-
misen kasvun 
oloissa."
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luvikaisen YEL-eläkemallin on 
muututtava jo puoliväliriihes-
tä. Purran mielestä pienyrittäjät 
kärsivät valuvikaisesta, lasken-
nallisesta työtulomallista. Omas-
ta puolestaan Purra harkitsi va-
kavasti myös muita konkreettisia 
täsmätoimia lainsäädännössä.

- Vaikka veronalennuksiin ei ole 
juuri nyt varaa, voisimme harki-
ta vaikkapa ehdollista mallia, jos-
sa työn verotusta kevennettäi-
siin kautta linjan vuonna 2026, 
jos BKT ja investoinnit ovat kas-
vaneet riittävästi. Hallitus voisi 
siis esimerkiksi sitoutua keventä-
mään työn verotusta, jos yritys-
kenttä tekee tarpeeksi investoin-
teja parin vuoden sisällä. Suomi 
tarvitsee investointitalkoot. Ta-
lous on psykologiaa ja kriittisen 
massan hakemista.

- Emme ole muuttuneet tyh-
memmiksi, eivät liukuhihnat ja 
prosessit pyöri hitaammin. Työn 
tuottavuuden matala kasvu joh-
tunee siitä, että teemme vääriä 
asioita. Suomalaisten pitäisi tuot-
taa sellaisia palveluita ja tavaroita 
vientiin, joilla on korkea markki-
nahinta. Kilpailukykymme on yk-
sikkötyökustannuksilla mitaten 
vähintään kohtuullinen.

- Ei palkansaajan tarvitse siis ri-
potella tuhkaa päällensä. Tarvit-
semme sen sijaan asennemuu-
tosta. Kouluista valmistuu nuoria 
heikolla osaamisella. Opettaji-
en ja vanhempien on vaadittava 
jatkossa lapsiltamme enemmän. 
Kvanttitietokone ei raksuta itsel-
länsä. Teknologia vaatii osaavia 
aivoja taustalle, Purra sanoo.

TEKSTI PS-TOIMITUS
KUVAT LEHTIKUVA
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Perussuomalaiset 
eikä mitkään pelkurit
Pitkään haudutettujen ja rakennettujen ongel-
mien korjaaminen ja asioiden muuttaminen poli-
tiikassa vaatii usein pitkäjänteistä työtä, suunni-
telmallisuutta ja sitoutumista. Kärsivällisyys on 
kuitenkin yhä enemmän koetuksella, monesta-
kin syystä. Vaaleja tulee koko ajan, joinakin vuo-
sina jopa yhtä useammat, ja koska poliitikot ja 
puolueet haluavat mahdollisimman paljon ääniä, 
niillä saattaa olla kiusaus tehdä äkkinäisiä liik-
keitä, kalastella suosiota maan kannalta haital-
lisilla tavoilla, peruuttaa hankalista mutta vält-
tämättömistä päätöksistä ja niin edelleen. Myös 
media, joka elää jatkuvasti yhä lyhyemmällä syk-
keellä ja nopeammalla klikkipornolla, kiihdyttää 
sekä päätöksentekijöitä että äänestäjiä yhä kärsi-
mättömämpään, vaativampaan ja joka suunnasta 
voittoja hamuavaan toimintatapaan. Elämme mo-
biililaitteidemme ja dopamiiniemme kanssa maa-
ilmassa, jossa myös politiikassa pitäisi saada ai-
kaiseksi heti tai ainakin mieluiten huomenna.

Todellisuus on toisenlainen. Paitsi että lainsää-
däntötyö on hidasta, ei Suomen kaltaisessa maas-
sa mikään etene sormia napsauttamalla. Vuo-
sikausia paisutettu julkinen talous ja velkaralli 
eivät korjaannu hetkessä, varsinkaan jos samaan 
aikaan taloudessa on monta muutakin ongelmaa, 
joista vain osaan voi Suomen hallitus vaikuttaa. 
Koalitiohallitus kompromisseineen on jo itses-
sään hidaste verrattuna tilanteeseen, jossa yksi 
puolue voisi panna tuulemaan.

Tilanne, jossa euroalueella ja maailmantalou-
dessa on paljon riskejä, kotimaassa työttömyyt-
tä ja konkursseja, taantuma paljon ennustettua 
syvempi ja pidempi – tällaisessa on entistä vai-
keampi pysyä johdonmukaisesti valitulla linjal-
la, luottaa siihen, että se kantaa lopulta hedelmää 
ja olla sätkimättä opposition, äänestäjien, eturyh-
mien tai median vaatimuksesta sinne tänne. Mut-
ta se on välttämätöntä. Roomaakaan ei rakennet-
tu päivässä – on oltava kärsivällinen.

Talous on myös psykologiaa ja mitä enemmissä 
määrin luottamusta. Jos lehtien palstat ja verkon 
otsikot päivästä toiseen kertovat ikävyyttä, ikä-
vyys alkaa kasvaa, kurjistus toteuttaa itse itseään. 
Kun taloudessa muutenkin menee huonosti, yh-
distyvät täysin hallituksesta riippumattomat asiat 
sen tekemisiin, opposition suosiollisella avustuk-
sella – ja ennen kuin huomaammekaan, on halli-
tus tai vielä suuremmalla todennäköisyydellä sen 
valtiovarainministeri syypää niin väestön mielen-
terveysongelmiin kuin suklaan maailmanmarkki-
nahintaan.

En halua vähätellä isoja ongelmia ja valtavaa 
työkenttää, joka hallituksella ja perussuomalaisil-
la on vielä edessään. Ei ole syytä teeskennellä na-
minamia; sitä on tässä maassa tehty ihan riittä-
miin. Kuitenkin on täysin mahdollista huomioida 
ja keskittyä oikeaan suuntaan meneviin asioihin, 
lisätä kirkasta näkymää tulevaisuuteen ja kes-
kittyä vahvuuksiin. On todennäköistä, että puo-
lestamme sitä ei tee kukaan muu. Otsikot kerto-
vat jatkossakin kurjuudesta ja hirveydestä, mutta 
mitä jos me kertoisimme myös paremmasta?

Aloitan muutamilla helpoilla. Ensin hinnoista. 
Karmeissa luvuissa etenkin energiakriisin aikaan 
pyörinyt inflaatio on Suomessa huomattavasti hi-

dastunut. Loppuvuonna inflaatio tippui reilusti 
alle prosenttiin. Korot ovat laskussa. Meidän nä-
kökulmastamme niiden pitäisi laskea vielä nope-
ammin, mutta minkäs teet yhteisvaluutassa. Joka 
tapauksessa monien tukala tilanne helpottaa.

Ruoan hinta on laskenut maaliskuuhun 2023 
verrattuna keskimäärin 2,5 %. Dieselin hinta las-
ki viime vuonna 7,7 % ja bensiinin hinta 7 %. 
Asuntolainojen korot laskivat viime vuonna kes-
kimäärin 10 %. Reseptilääkkeiden hinnat laski-
vat keskimäärin 9 % ja itsehoitolääkkeiden 14 %. 
Suomalaisten kotitalouksien sähkölasku pieneni 
viime vuonna lähes 7 %. Sähköenergiasta makset-
tiin keskimäärin 15 % edellisvuotta vähemmän, 
mutta siirtohinnat nousivat keskimäärin reilut 
2 %. Sähkölasku pieneni keskimäärin 75 euroa, 
sähkölämmittäjällä 210 euroa.

Kun samaan aikaan palkat ovat nousseet kaut-
ta linjan ja hallituksen veroratkaisutkin ovat pal-
kansaajaa tukevia, on ostovoima kehittynyt vih-
doinkin suopeaan suuntaan. Reaalitulot kasvavat, 
ostovoima paranee. Käteen jää enemmän.

Talouskin kasvaa. Hitaasti, mutta kasvaa kui-
tenkin. Monella sektorilla näkyy vahvistumista 
luottamuksessa, tilauksissa, investoinneissa ja nä-
kymissä. Epävarmuuksia ja haasteita on paljon, 
mutta hallituksen tekemät rakenteelliset uudis-
tukset esimerkiksi työmarkkinoille kantavat kyl-
lä vielä hedelmää.

Valtion finanssien korjaaminen ankeassa talous-
tilanteessa on entistä vaikeampaa, mutta olem-
me onnistuneet tekemään merkittäviä menosääs-
töjä. Ei niiden aikaansaama hyöty poistu, vaikka 
ei juuri nyt viivan alla riittävästi näkyisikään. Me 
vakautamme velkasuhteen hallituskauden lop-
puun mennessä, ja sitten se on saatava laskuun.

Hyvät perussuomalaiset, monessa asiassa me-
nemme parempaan suuntaan. On syytä olla tyy-
tyväinen, että vaikeina talouden, turvallisuuden, 
geopolitiikan myllerryksen aikoina vallassa on 
perussuomalaiset eikä mitkään pelkurit.

KOLUMNI

RIIKKA PURRA
PERUSSUOMALAISTEN 
PUHEENJOHTAJA
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Suomen maahanmuuttopolitiikassa on tapahtunut jyrkkä 
muutos tällä hallituskaudella, ja kiristyksiä tehdään useil-
la sektoreilla. Suomen hallitus pyrkii myös siihen, että 
jatkossa yhä useampi laittomasti maassa oleva henkilö 
palaisi lähtömaahansa, joko vapaaehtoisesti tai väkisin. 
Ulkomaankauppa- ja kehitysministeri Ville Tavio vastaa 
hallituksessa kehitysyhteistyöstä ja kauppapolitiikasta ja 
varmistaa samalla kansallisen edun toteutumista myös 
maahanmuuttopolitiikan asioissa.

U lkomaankauppa- ja kehi-
tysministeri Ville Tavio 
tiedotti jo syksyllä, että 

ulkoministeriöön on nyt nimi-
tetty uusi, palautuksista vastaava 
asiantuntija nimikkeellä paluu-
asioiden ja muuttoliikkeen ulko-
asiainneuvos.

Tehtävässä edistetään sekä va-
paaehtoisia paluita että maasta-
poistamispäätöksen saaneiden 
ulkomaalaisten palauttamis-
ta lähtömaihinsa ulkoministeri-
ön osalta osana kokonaisvaltaisia 
suhteita kolmansiin maihin. Täl-
lä hetkellä tehtävää hoitaa minis-
teriössä pitkän uran tehnyt Tuu-
la Svinhufvud.

Jo hallitusohjelmassa on sovit-
tu viranomaisyhteistyön tehosta-

misesta palautusten täytäntöön-
panemiseksi maahanmuuton 
hillitsemiseksi.

Viime kesänä julkaistussa kan-
sainvälisten taloussuhteiden ja 
kehitysyhteistyön selonteos-
sa myös todetaan, että Suomen 
kehitysyhteistyö ehdollistetaan 
omien kansalaisten vastaanotta-
miselle ja kansainvälisen sään-
töperusteisen järjestyksen tuke-
miselle.

Keppiä ja porkkanaa

Ministeri Tavio kuvaa paluuasi-
oiden ja muuttoliikkeen ulkoasi-
ainneuvoksen tehtävää tärkeäksi, 
koska Suomen kehitysapu on nyt 
sidottu omien kansalaisten vas-

taanottamiseen.
- Paluuasioiden ja muuttoliik-

keen ulkoasiainneuvoksen teh-
tävä vastaa hallitusohjelman 
linjauksia kehitysyhteistyön eh-
dollistamisesta omien kansalais-
ten vastaanottamiselle ja kan-
sainvälisen sääntöperustaisen 
järjestyksen tukemiselle. Samal-
la Suomi tukee myös EU:n pyr-
kimyksiä kannustaa kolmansia 
maita ottamaan vastaan kansalai-
siaan, ministeri Tavio sanoo.

Paluuasioista vastaavan ulkoasi-
ainneuvoksen keskeinen tehtävä 
on edistää vuoropuhelua sellais-
ten kolmansien maiden kans-
sa, jotka eivät ota Suomesta pa-
lautettavia kansalaisiaan takaisin 
Suomen toiveiden mukaisesti. 
Etenkin ongelmia 
on ollut kahden 
maan kanssa: Ira-
kin ja Somali-
an. Viime vuonna 
305 irakilaista ja 
124 somalialaista 
on saanut maasta-
poistamispäätök-
sen, mutta palau-
tuksissa on ollut 
ongelmia.

Yhteistyö maiden viranomais-

ten välillä on ollut hidasta tai 
muuten jumissa. Lisäksi sekä 
Irak että Somalia ovat suhtautu-
neet sangen valikoivasti siihen, 
keitä omia kansalaisiaan ne suos-
tuvat ottamaan vastaan. Esimer-
kiksi Irak on pääosin ottanut vas-
taan vain rikoksiin syyllistyneitä 
kansalaisiaan.

Jatkossa Suomi käyttää sekä 
”keppiä” että ”porkkanaa”, kun 
se neuvottelee Irakin ja Somali-
an kanssa palautuksista. Samalla 
kehitysyhteistyötä ehdollistetaan 
hallitusohjelman mukaisesti.

Suomen ja Somalian 
kehitysyhteistyö 
maaohjelman kautta 
on katkolla

Suomen ja Somalian vä-
linen maaohjelman kaut-
ta tapahtuva kehitysyh-
teistyö on toistaiseksi 
keskeytetty, koska Soma-
lia ei ole suostunut otta-
maan takaisin omia kan-
salaisiaan.

Tavio kertoi asiasta jo 
syksyllä.

Palauttamisen vaikeudet liitty-
vät kaikkiin niihin palautettaviin 

"Kehitys-
yhteistyötä 
ehdollistetaan
hallitusohjelman 
mukaisesti.

Suomi edistää nyt vahvasti laittomasti 
maassa olevien palautuksia lähtömaihinsa

Ulkomaankauppa- ja kehitysministeri Ville Tavio:

Jatkossa Suomi 
käyttää sekä
”keppiä” että 
”porkkanaa”, 
kun se neuvotte-
lee Irakin ja So-
malian kanssa 
palautuksista.

Euroopassa halutaan palauttaa laittomasti maassa 
olevia takaisin lähtömaihinsa.

Suomen 

kehitysyhteistyö 

ehdollistetaan 

omien kansalaisten 

vastaanottamiselle 

ja kansainvälisen 

sääntöperusteisen 

järjestyksen 

tukemiselle.
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Somalian kansalaisiin, joilla ei ole 
oleskelulupaa Suomessa, Tavio 
sanoo ja muistuttaa, että kehitys-
yhteistyö edellyttää aina sitä, että 
kummatkin osapuolet toimivat 
aktiivisesti.

- Palautusyhteistyö Somalian 
kanssa ei ole noussut riittäväl-
le tasolle. Valtioiden täytyy pyr-
kiä siihen, että kaikki laittomas-
ti maassa olevat 
– jotka turvallises-
ti voidaan palaut-
taa – myös palau-
tetaan.

Keskeyttäminen 
tarkoittaa konk-
reettisesti sitä, 
että uusia maaoh-
jelmaa koskevia 
rahoituspäätöksiä 
ei tehdä ennen kuin takaisinotto-
yhteistyössä Somalian kanssa on 
tapahtunut konkreettista edistys-
tä. Maaohjelman keskeytys toi-
meenpannaan asteittain siten, 
että jo käynnissä olevat maaoh-
jelmahankkeet saatetaan lop-
puun sopimusten mukaisesti.

Palauttamisen vaikeudet So-
malian kanssa kytkeytyvät Tavi-
on arvion mukaan toisaalta sekä 
kapasiteetin ongelmiin että po-

liittisen tahtotilan puutteeseen 
Somaliassa. Tavio toivoo, että 
molempiin saadaan parannusta.

- Olemme valmiita tukemaan 
Somaliaa vastaanottamisessa juu-
ri sen verran, mitä se vaatii ja mi-
ten osaltamme voimme tukea.

Kehitysavusta leikataan 
1 270 miljoonaa

Myös kehitysapuun 
kohdistuu tällä hallitus-
kaudella yleisesti runsaat 
leikkaukset. Jo hallitus-
ohjelmaan kirjattiin alku-
jaan 1 030 miljoonan eu-
ron säästöt varsinaisesta 
kehitysyhteistyöstä sekä 
laina- ja sijoitusmuotoi-
sesta kehitysyhteistyöstä.

Viime keväänä hallituksen ke-
hysriihessä kuitenkin päätettiin 
säästää kehitysyhteistyöstä vaa-
likauden jäljellä olevina vuosi-
na yhteensä 150 miljoonaa euroa 
lisää, minkä päälle hallitusoh-
jelman mukaisia säästöjä aikais-
tetaan 75 miljoonalla eurolla ja 
kehityssijoituslaitos Finnfundin 
pääomitus puolitetaan, mistä saa-
daan 15 miljoonan euron säästö.

Kehitysyhteistyön leikkauk-

sia voidaan kuvata historialli-
sen suuriksi. Samalla kehitysyh-
teistyön muutokset ovat osa koko 
valtionhallinnon läpileikkaavia 
toimia, joilla pyritään saamaan 
Suomen taloutta terveemmäksi, 
Tavio toteaa.

- Kehysriihen päätös siitä, että 
säästöjä aikaistetaan lähivuosina, 
tarkoittaa käytännössä 75 miljoo-
nan euron lisäsäästöjä, koska ai-
kaistusta ei kompensoida myö-
hempinä vuosina pienemmillä 
säästöillä. Hallituksen päätös-
ten myötä yhteenlaskettu säästö 
koko vaalikaudella on 1 270 mil-
joonaa euroa.

Ukrainan tuki jatkuu

Kehitysyhteistyön leikkauksista 
500 miljoonaa euroa tulee maa-
ohjelmien lakkautuksista. Suo-
mi on lakkauttanut kehitysyh-
teistyön maaohjelmat neljässä 
maassa: Afganistanissa, Myanma-
rissa, Keniassa ja Mosambikissa.

Leikkaukset ovat huomatta-
via, sillä esimerkiksi vielä vuonna 
2021 Afganistan sai Suomen ke-
hitysyhteistyön kumppanimais-
ta eniten tukea, noin 30 miljoo-
naa euroa.

- Taleban on vallassa Afganista-
nissa, enkä katso, että Suomi voi 
tehdä sen kanssa yhteistyötä. Sa-
mankaltainen tilanne on Myan-
marin osalta, jossa vallassa on so-
tilasjuntta, ministeri Tavio toteaa.

Suomen tuki Ukrainalle kuiten-
kin jatkuu, ja Ukraina onkin tällä 
hallituskaudella Suomen suurin 
kehitysyhteistyön kumppanimaa 
ja humanitaarisen avun saaja. Ul-
koministeriö julkaisi joulun alla 
toisen osan Suomen kansallisesta 
Ukrainan jälleenrakennussuun-
nitelmasta. 

Tavion mukaan Ukraina tarvit-
see vielä pitkän aikaa tukea krii-
sinkestävyytensä parantamiseen 
ja Venäjän hyökkäyssodasta sel-
viämiseen.

- Talouden kokoon suhteutettu-
na Suomi on yksi vahvimpia Uk-
rainan tukijoita. Tällä hetkellä 
olemme viidenneksi suurin kai-
kista avunantajamaista, Tavio to-
teaa.

TEKSTI SUOMEN UUTISET
KUVAT LEHTIKUVA JA 
PS ARKISTO

"Kehitys-
yhteistyön 
leikkauksista
500 miljoonaa 
euroa tulee 
maaohjelmien
lakkautuksista.

Suomi edistää nyt vahvasti laittomasti 
maassa olevien palautuksia lähtömaihinsa

Ministeri Tavion mukaan Ukraina 
tarvitsee vielä pitkän aikaa tukea 
kriisinkestävyytensä parantami-
seen ja Venäjän hyökkäyssodasta 
selviämiseen.
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Suomi lisää kotoutumisen velvoittavuutta ja maa-
hanmuuttajien omaa vastuuta kotoutumisestaan. 
Muutoksia on luvassa paitsi kotoutumispalvelui-
hin myös pysyvän oleskeluluvan ja kansalaisuuden 
myöntämisen edellytyksiin. Lisäksi etuuksiin tullaan 
lisäämään velvoittavuutta.

H allitus hyväksyi peri-
aatepäätöksen valtion 
kotoutumisen edistä-

misohjelmasta 2024–2027. Pe-
russuomalaiset korostaa, että ko-
toutumisen edistämisohjelman 
2024–2027 keskeisen painopis-
teen tulee olla maahanmuuttajien 
vastuun ja velvollisuuksien lisää-
misessä sekä rinnakkaisyhteis-
kuntien torjumisessa.

Sisäministeri Mari Rantanen 
toteaa, että ohjelman tavoitteiden 
suuntaaminen työperusteiseen 
kotoutumiseen, kielen oppimi-
seen ja suomalaisen yhteiskun-
nan sääntöjen noudattamiseen on 
oikea askel, mutta muutoksia on 
vielä syvennettävä.

- Hallitusohjelman mukaises-
ti lisäämme kotoutumisen vel-
voittavuutta ja maahanmuuttajien 
omaa vastuuta kotoutumises-
taan. Tältä pohjalta tehdään muu-
toksia paitsi kotoutumispalvelui-
hin myös pysyvän oleskeluluvan 
ja kansalaisuuden myöntämisen 
edellytyksiin. Lisäksi etuuksiin 
tullaan lisäämään velvoittavuutta, 
Rantanen painottaa.

Rinnakkaisyhteiskunnat 
estettävä

Ohjelmassa siirrytään oikeuk-
sien korostamisesta velvollisuuk-
sien ja oman vastuun korostami-
seen. Maahanmuuttajien saamat 
tuet voisivat olla kytkettyjä esi-
merkiksi kielen oppimiseen ja 
työmarkkinoille siirtymiseen. 
Kannustinloukut on purettava ja 
kotoutumisen rahoitusta on suun-
nattava tehokkaasti niihin toi-

"Kotoutumisen uudet linjat 

on nuijittu istunnossa: 

Suomeen kotoudutaan työllä, 

työllä, työllä."

Suomen kieli haltuun ja yhteiskunnan säännöt selviksi

Maahanmuuttajien on kannettava 
vastuu kotoutumisestaan

selkeän näkymän siitä, että pysy-
vä oleskelu Suomessa edellyttää 
aktiivista osallistumista yhteis-
kuntaan.

Kokonaisuutta on voitava 
tarkastella kriittisesti

Perussuomalaiset vaatii, että oh-
jelman toteutuksessa keskitytään 
tehokkuuteen ja vaikuttavuuteen. 
Resurssit tulee kohdentaa siten, 
että kotoutuminen edistää suo-
malaista yhteiskuntaa ja torjuu 
segregaation ja yhteiskunnallis-
ten ristiriitojen sy-
venemistä.

Perussuomalai-
sesta näkökulmas-
ta kotoutumisen 
edistämisohjel-
ma tarjoaa hyvät 
lähtökohdat, mut-
ta ohjelman käytännön toimeen-
panossa tarvitaan edelleen tiu-
kempia linjauksia. Suomen on 
huolehdittava siitä, että maa-
hanmuuttajat kantavat vastuun 
omasta kotoutumisestaan ja että 
suomalainen yhteiskunta pysyy 
yhtenäisenä ja turvallisena.

Suomeen 
kotoudutaan työllä

Perussuomalaisten puheenjoh-
taja Riikka Purra muistuttaa, 
että Suomeen kotoudutaan ennen 
kaikkea tekemällä töitä.

- Kotoutumisen uudet linjat on 
nuijittu istunnossa: Suomeen ko-
toudutaan työllä, työllä, työllä. 
Maahanmuuttajalla on selvästi 
suurempi oma vastuu kotoutumi-
sesta, eikä rinnakkaisyhteiskun-
tien syntymistä sallita. 

- Työ tässäkin asiassa jatkuu, 
ja tosi paljon on vielä tekemistä, 
mutta ensimmäinen askel on ta-
kana, Purra sanoo.

TEKSTI PS-TOIMITUS
KUVAT LEHTIKUVA

miin, jotka edistävät nopeaa työl-
listymistä.

Erityisen huolestuttavana oh-
jelmassa pidetään riskiä rinnak-
kaisyhteiskuntien muodostumi-
sesta. Tässä yhteydessä tärkeintä 
on tunnistaa ja torjua kunniaan 
liittyvää väkivaltaa. Tietoisuut-
ta kunniaväkivallasta lisätään ja 
kunniaväkivaltaan liittyviä ran-
gaistuksia kiristetään. Avioliit-
tolakiin perustumattomaan niin 
sanottuun uskonnolliseen tai 
kulttuuriseen avioliittoon pako-
tettuja henkilöitä autetaan eri toi-
menpitein.

Asenteisiin asianomaisissa us-
konnollisissa ja kulttuurisissa yh-
teisöissä pyritään vaikuttamaan. 
Merkityksellisiä toimia ovat myös 
tietoisuuden lisääminen sekä uh-
rien auttaminen tuen ja avun pii-
riin.

Tiukemmat kriteerit 
oleskeluluvalle ja 
kansalaisuudelle

Perussuomalaiset tukee naisten 
ja lasten kotoutumista edistäviä 
toimia. On tärkeää, että maahan-
muuttajanaiset osallistuvat työ-
markkinoille ja että lasten kieli-
taitoa ja koulutusmahdollisuuksia 
tuetaan. Kotihoidon tukien uu-
distaminen Norjan mallin mukai-
sesti on kannatettava askel, joka 
edistäisi naisten osallistumista 
työelämään.

Perussuomalaiset pitää välttä-
mättömänä, että pysyvän oleske-
luluvan ja kansalaisuuden saa-
misen ehdot tiukentuvat. Tämä 
kannustaa kotoutumaan ja antaa 

""Rinnakkais-
yhteiskuntien
syntymistä ei 
sallita."
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Espoon ympäristö- ja rakennuslautakunta päätti kokouk-
sessaan perussuomalaisten esityksestä määrätä Espoon 
Miilukorvessa toimivan vastaanottokeskuksen toiminnan 
lopetettavaksi uhkasakon uhalla äänin 8-5.

Perussuomalaisten ansiota:

Espoon Miilukorven 
vastaanottokeskus 
lopettaa toimintansa

Espoon Miilukorvessa Ylämyl-
lyntiellä sijaitsevassa kerros-
talokiinteistössä toimii vas-

taanottokeskus, jonka toiminnan 
lautakunta jo vuonna 2023 totesi 
olevan alueen asemakaavan vas-
taista. Lautakunnan päätös ei kui-
tenkaan johtanut mihinkään, ja 
keskuksen toiminta jatkui.

Ympäristö- ja rakennuslauta-
kunta käsitteli kokouksessaan 
16.1.2025 vastausta alueen asuk-
kaiden esittämään toimenpide-
pyyntöön, jossa vaadittiin vas-
taanottokeskuksen toiminnan 
lopettamista.
  Espoon viranhaltijoiden päätös-
esitys oli, että toimintaa ei ole tar-
peen keskeyttää. Tämä ei kuiten-
kaan kelvannut lautakunnalle, 
joka äänesti perussuomalaisten 
edustajan, rakennusneuvos Ant-
ti Kalliomaan vastaesityksestä. 
Kalliomaa esitti, että 
vastaanottokeskuk-
sen toiminta määrä-
tään lopetettavaksi 
30.4.2025 mennessä. 
Lautakunta hyväksyi 
esityksen äänin 8-5.

Asukkaita 
johdettu harhaan

Lautakunta asetti myös uhkasa-
kon päätöksen noudattamista te-
hostamaan.
  - Lautakunta toimi viisaasti. Vas-
taanottokeskus ilmestyi Miilukor-
ven pientaloalueelle kenenkään 
tietämättä ilman, että alueen 
asukkailla oli mitään mahdolli-
suutta vaikuttaa asiaan. Kysees-
sä on rauhallinen pientaloalue, ja 
nyt vastaanottokeskuksena toimi-
vien matalien kerrostalojen esitet-
tiin kaikissa kaavoitus- ja lupakä-

sittelyn vaiheissa olevan tavallisia 
asuintaloja, toteaa perussuoma-
laisten Espoon valtuustoryhmän 
puheenjohtaja Hannu Järvinen.
  - Kaupungin päätöksentekijöi-
tä ja alueen asukkaita on siis joh-
dettu harhaan. Lisäksi vastaanot-
tokeskus on alueen asemakaavan 
vastainen. Tämä on sietämätöntä 
toimintaa, johon tuli nyt vihdoin 
korjaus.

Vastaanottokeskuksille 
haettava luvat avoimin 
kortein

Perussuomalaiset toivovat, että 
lautakunnan nyt tekemästä pää-
töksestä on valtakunnallista hyö-
tyä vastaavien tulevien hankkei-
den käsittelyssä ja arvioinnissa. 
Kunnallisen päätöksenteon avoi-
muus ja läpinäkyvyys sekä asuk-

kaiden vaikutusmahdol-
lisuuksien huomioiminen 
ovat hyvän hallinnon perus-
pilareita.
  - Kun joku haluaa rakentaa 
vastaanottokeskuksen, hän 
voi hakea sille kaavaa ja ra-
kennuslupaa avoimin kor-
tein kuten kaikki muutkin 

rakentajat. Vain tällä tavoin voim-
me säilyttää demokratian ja pää-
töksenteon uskottavuuden, ym-
päristö- ja rakennuslautakunnan 
jäsen Kalliomaa linjaa.
  Lautakunnan päätöksen jälkeen 
prosessi etenee nyt kohti Miilu-
korven vastaanottokeskuksen toi-
minnan lopettamista lautakun-
nan asettamaan määräaikaan 
30.4.2025 mennessä.

TEKSTI PS-TOIMITUS
KUVA LEHTIKUVA

""Kaupungin 
päätöksen-
tekijöitä ja alu-
een asukkaita 
on johdettu
harhaan."

Suomen
on huolehdittava 
siitä, että suoma-
lainen yhteiskunta 
pysyy yhtenäisenä 
ja turvallisena.
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Ajatuspaja Suomen Perustan päivitetty tutkimus osoit-
taa, että maahanmuutto kuormittaa raskaasti kunta-
taloutta, sillä ulkomaalaisperäinen väestönkasvu ei 
suinkaan tue verotulojen kehitystä. Omien erityispal-
velujensa lisäksi maahanmuuttajat kuluttavat yhteisiä 
julkisia palveluita vähintään yhtä paljon kuin muutkin 
asukkaat, mutta ulkomaisten tulijoiden keskimääräi-
nen osallistuminen palveluiden rahoitukseen kunnal-
lisverojen muodossa jää kauaksi kantaväestöstä. 

V iime vuosina usein Suo-
messa kuultu hokema 
”Suomi tarvitsee työpe-

räistä maahanmuuttoa” ei pidä 
paikkaansa, osoittaa ajatuspa-
ja Suomen Perus-
tan päivitetty tutki-
mus maahanmuuton 
kuntakohtaisista ta-
lousvaikutuksista.

Verkkopalvelu-
na osoitteessa kun-
taluvut.fi julkaistu 
rekisteriaineistoi-
hin perustuva tutki-
mus Suomen kunnis-
sa maksetuista veroista, saaduista 
tulonsiirroista ja käytetyistä jul-
kisista palveluista osoittaa yksise-
litteisesti, että valtaosa maahan-
muutosta tuo selvästi enemmän 
kuluja kuin kasvattaa verotuloja.

Tutkimuksessa käytetyt tilas-
totiedot ovat peräisin vuodelta 
2022, joka on uusin saatavilla ole-
va tilastovuosi.

Maahanmuutosta seuraa Suomen kunnille painava rahoitusvaje

Tulijat maksavat selvästi 
vähemmän veroja kuin kantaväestö

Kunnat tarjoavat lakisääteiset 
peruspalvelut kaikille asukkail-
leen, ja julkiset palvelut kunnissa 
rahoitetaan pitkälti kuntalaisten 
maksamilla kunnallisveroilla. Tut-

kimuksen mukaan lähes 
kaikissa Suomen kunnis-
sa maahanmuuttajat kui-
tenkin maksavat vain hy-
vin vähän kunnallisveroja 
verrattuna kantaväestöön. 
Tämä on aiheuttanut kun-
tien talouksiin rahoitusva-
jeen, joka kunnan on täy-
tynyt paikata. Käytännössä 
vaihtoehtoina on vain joko 

kunnan veroasteen nosto tai ve-
lanotto.

Kuntien tehtäviä ovat esimer-
kiksi peruskoulutus ja varhais-
kasvatus, liikenne- ja ympäristö-
palvelut ja perusinfrastruktuuri. 
Myös perusterveydenhuollon, pe-
lastustoimen ja sosiaalipalvelujen 
järjestäminen kuului kunnille en-
nen kuin sote-uudistus siirsi nämä 

tehtävät hyvinvointialueille vuo-
den 2023 alusta, samalla siirtäen 
verotuksen painopistettä kunnal-
lisveroista valtion tuloveroon.

Vieraskielisille runsaasti 
Kelan tukia

Maahanmuuttajien osuudet 
kuntien kaikista työttömistä ovat 
suurimmat Pohjanmaan ruotsin-
kielisissä kunnissa, pääkaupunki-
seudulla, Turussa, Uudessakau-
pungissa ja Keravalla.

Vihannestuotannostaan tunne-
tun Närpiön kunnassa maahan-
muuttajien osuus kunnan työttö-
mistä on peräti 65,5 prosenttia, 
Vantaalla 43,6 prosenttia, Espoos-
sa 42,2 prosenttia ja Helsingissä 
34 prosenttia.

Työikäiset 18–64-vuotiaat maa-
hanmuuttajat ovat yliedustettuina 
Kelan myöntämien sosiaalituki-
en saajissa lähes koko Suomessa. 
Esimerkiksi peräti 82 prosentissa 
Suomen kunnista maahanmuut-
tajissa on enemmän toimeentulo-
tuen saajia kuin kunnan kantavä-
estössä. 

Työttömyysturvaetuuksien saa-
jia oli kaikkien maahanmuuttajien 
joukossa 92 prosentissa Suomen 
kunnista enemmän kuin paikalli-
sessa kantaväestössä. Tutkimus on 
siten samansuuntainen kuin esi-
merkiksi Iltalehden viime kevää-
nä julkaisema tieto, jonka mukaan 

vieraskielisten prosenttiosuus Ke-
lan maksamista tuista lähestyy 
pääkaupunkiseudulla eräissä tuki-
tyypeissä jo 50 prosenttia.

Käytännössä kaikki ne kunnat, 
joissa maahanmuuttajat saavat vä-
hemmän tukia kuin kunnan kan-
taväestö, ovat pieniä kuntia, joissa 
on vain vähän maahanmuuttajia.

Suomen Perustan tutkimuk-
sen mukaan maahanmuutta-
jaryhmissä on kuitenkin eroja. 
Sosiaalietuuksien saajista suurim-
pana ryhmänä erottautuu suu-
rien pakolaismaiden (Irak, So-
malia, Afganistan tai Syyria) 
maahanmuuttajat, joiden edus-
tajissa on kaikissa tutkimukses-
sa huomioiduissa kunnissa enem-
män toimeentulotuen saajia kuin 
kantaväestössä. Jos sen sijaan tar-
kastellaan vain länsimaalaisia, 
niin tämän maahanmuuttajaryh-
män osalta 35 prosentissa Suo-
men kunnista länsimaalaisissa oli 
enemmän toimeentulotuen saajia 
kuin kunnan kantaväestössä.

Maahanmuuttajien 
veronmaksukyky on heikko

Tutkimuksessa tarkastellaan 
maahanmuuttajaryhmien palkka- 
ja yrittäjätuloja 25–60-vuotiailta. 
Tulokset osoittavat töissä olevi-
en maahanmuuttajien sijoittuvan 
pitkälti matalapalkkaisiin tehtä-
viin, joissa tulot jäävät vaatimat-

"Suomen 
Perustan 
tutkimuksen
mukaan maa-
hanmuuttaja-
ryhmissä on 
kuitenkin eroja. 

Työikäiset 
18-64-vuotiaat 
maahanmuutta-
jat ovat yliedus-
tettuina Kelan 
myöntämien 
sosiaalitukien 
saajissa.
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tomalle tasolle. Tällöin myös ve-
ronmaksukyky on heikko.

Yhteenlaskettujen palkka- ja 
yrittäjätulojen keskiarvot ovat 
tutkimusaineistossa vuodelta 
2022. Suomalaisen kantaväestön 
keskiarvo vuonna 2022 oli 38 310 
euroa ja kaikkien ulkomaalais-
taustaisten keskiarvo vain 24 250 
euroa eli yli kolmasosan vähem-
män kuin kantaväestöllä.

Maksettujen kunnallisvero-
jen osalta tutkimuksessa vertail-
laan kuntakohtaisesti eri maa-
hanmuuttajaryhmien maksamia 
kunnallisveroja kantaväestön 
maksamiin kunnallisveroihin. 
Esitetyissä tuloksissa vertaillaan 
kuntien 18–64-vuotiasta maa-
hanmuuttajaväestöä kun-
tien 18–64-vuotiaa-
seen kantaväestöön. 
Vertailun kohteena 
ovat kunnan maa-
hanmuuttajien 
maksamien kun-
nallisverojen kes-
kiarvot verrat-
tuna kunnan 
kantaväestön 
maksamien 
kunnallisve-
rojen keski-
arvoihin.

Tutki-
muksen 
mukaan 
maahanmuut-
tajien maksamat 
kunnallisverot jäävät 
kauaksi suomalaisesta 
kantaväestöstä: esimer-
kiksi Helsingissä kaik-

Suomen Perustan tut-
kija Samuli Salminen 
kokosi maahanmuu-
ton kuntakohtaiset 
tilastotiedot.

kien maahanmuuttajataustaisten 
keskiarvo oli 47,8 prosenttia Hel-
singin suomalaisen kantaväestön 
keskiarvosta. Koko Suomen koh-
dalla yhteensä tämä kaikkia maa-
hanmuuttajataustaisia koskeva 
vertailuluku oli 58,0 prosenttia. 
Tarkat kuntakohtaiset luvut löy-
tyvät kuntaluvut.fi-sivulla julkais-
tusta interaktiivisesta kartasta.

Aiemmissa tutkimuksissa 
samanlaisia havaintoja

Suomen Perustan päivitetty tut-
kimus selvästi tukee myös aiem-
pia havaintoja, joiden mukaan 
maahanmuutto on käynyt erit-
täin kalliiksi kaikille länsimail-
le – siis myös suomalaisille veron-
maksajille.

Maahanmuuton vaikutuksia jul-
kistaloudelle on tutkittu esimer-
kiksi Amsterdamin yliopiston ja 
Amsterdamin kauppakorkeakou-
lun tutkimuksessa Borderless Wel-
fare State – The Consequences of 
Immigration for Public Finances. 
Hollantilaistutkimuksessa on sel-
vitetty maahanmuuton julkisen 
talouden elinkaarivaikutukset, ja 
johtopäätös tutkimuksesta on sel-
keä: ainoastaan länsimaista ja Itä-

Aasiasta tulevalla työ- tai opiske-
luperustaisella maahanmuutolla 
on positiiviset julkisen talouden 
nettovaikutukset vastaanottavalle 
yhteiskunnalle. Matalapalkkaisia 
töitä tekevillä maahanmuuttajilla 
julkistaloudelliset elinkaarivaiku-
tukset ovat lähellä nollaa tai nega-
tiiviset. Negatiivisiksi ne muut-
tuvat viimeistään, kun otetaan 
huomioon perheenyhdistämiset 
sekä Hollannissa syntynyt toinen 
maahanmuuttajasukupolvi.

Tutkimuksessa viitataan myös 
Tilastokeskuksen tutkimukseen 
sekä tuoreehkoon suomalaiseen 
väitöstutkimukseen, jotka osoit-
tavat, että maahanmuutto on ta-
loudellisesti haitallista paitsi kan-
taväestön veronmaksajille myös 
Suomessa jo oleville maahan-
muuttajille, sillä maahanmuut-
to laskee matalasti koulutettujen 
palkkoja eräillä aloilla.

Isa Kuosmasen taloustieteen 

väitöskirjan mukaan EU:n itä-
laajeneminen aiheutti Suomessa 
eräissä rakennusalan ammateis-
sa pysyvän 1 700 euron suuruisen 
vuosittaisen ansionmenetyksen 
suhteessa henkilöihin, jotka työs-
kentelivät maahanmuutolle vä-
hemmän nojautuvilla aloilla.

Laboren viime vuonna julkais-
tussa tutkimuspaperissa puoles-
taan tarkasteltiin saatavuushar-
kinnan alueellisen poistamisen 
vaikutuksia. Tutkimuspaperin tu-
losten mukaan saatavuusharkin-
nan alueellinen poistaminen las-
kee pienituloisten suomalaisten 
ansiotuloja entisestään. Vaikutus 
palkkoihin koski erityisesti palve-
lualoja.

TEKSTI PS-TOIMITUS 
KUVAT PS ARKISTO JA 
SUOMEN PERUSTA
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"Suomen näkö-
kulmaa pitää 
tuoda aktiivisesti 
esille, sillä muut 
eivät sitä tule 
kyselemään."

Suomi sai Sebastian 
Tynkkysestä kotimaansa
etua ajavan mepin.

EU:n on siirryttävä malliin, jossa 

turvapaikanhaku on ulkoistettu 

EU:n ulkopuolisiin kolmansiin 

maihin.
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E urovaalit järjestettiin ke-
säkuussa 2024. Euroopan 
parlamenttiin valittiin 

720 jäsentä, joista 15 Suomesta. 
Oululainen Sebastian Tynkky-
nen on perussuomalaisten ainoa 
europarlamentaarikko eli meppi 
tällä vaalikaudella.

Suomi sai Tynkkysestä koti-
maansa etua ajavan mepin, joka 
kysyy jokaisen päätöksen edes-
sä itseltään: miten tämä vaikuttaa 
Suomeen ja suomalaisiin?

- Vaikka tykkäsin todella pal-
jon työstä Suomen eduskunnas-
sa, niin samaan aikaan voi sanoa, 
että tämä nykyinen työ on unel-
maduuni. Tuntuu vieläkin kä-
sittämättömältä, että tällainen 
mahdollisuus on osunut omalle 
kohdalle, Tynkkynen sanoo.

EU tekee tärkeitä kansalais-
ten arkeen vaikuttavia päätök-
siä, joissa on Tynkkysen mukaan 
oltava mukana vaikuttamassa ja 
tuomassa Suomen kanta asioihin.

- Olen todella kiitollinen äänes-
täjille siitä, että pääsen tekemään 
tätä työtä koko Suomen hyväk-
si. Haluan tehdä hommia täysillä 
ja käyttää kaikki resurssit maksi-
maalisesti sen puolesta, että ää-
nestäjille tärkeitä tavoitteita saa-
taisiin edistettyä niin paljon kuin 
mahdollista, Tynkkynen kertoo.

Hänet valittiin varsinaiseksi jä-
seneksi Euroopan parlamentin 
ulkoasiainvaliokuntaan sekä va-
rajäseneksi maahanmuuttoasiois-
ta vastaavaan kansalaisvapauk-
sien sekä oikeus- ja sisäasioiden 
valiokuntaan. Molemmat ovat 
merkittäviä vaikuttamisen paik-
koja EU:ssa.

- Olen ottanut sellaisen asen-

ECR:stä onkin kehkeytynyt mo-
nissa äänestyksissä ratkaiseva 
vaa’ankieliryhmä, Tynkkynen ke-
huu.

 
Suomea koskevat asiat 
kuuluvat vahvalla äänellä

 
ECR-ryhmässä Tynkkynen on 

Suomen ainoa edustaja, mutta 
hän pitää sitä hyvänä mahdolli-
suutena. 

- Pienen jäsenmaan edustajana 
minulla on se etu ECR:ssä, että 
Suomea koskevat asiat kuuluvat 

vahvasti yhdellä äänellä, 
hän selvittää.

Esimerkiksi kun italia-
laisilta kysytään mielipi-
dettä, huomio jakaantuu 
24 mepille, ja siksi moni 
ei muista heidän nimiään 
tai kasvojaan. Sen sijaan 
kun Suomelta kysytään 
kantaa, se on joka kerta 
Sebastian Tynkkysen pu-
heenvuoro.

- Pienen jäsenmaan edustajat 
pystyvätkin tällä tavoin olemaan 
ryhmän sisällä kokoaan suurem-
pia, mikä myös omalta osaltaan 
auttaa vaikutusvallan hankkimi-
sessa.

- Suomen näkökulmaa pi-
tää tuoda aktiivisesti esille, sillä 
muut eivät sitä tule kyselemään. 
Kun nimi alkaa painua ihmisten 
mieleen, muuttuu myös ääni täl-
löin painavammaksi, hän muis-
tuttaa.

 
Vauhtia maahanmuuton 
tiukentamiseen

 
Maahanmuuttopolitiikassa vuo-

Europarlamentaarikko Sebastian Tynkkysen mukaan EU:n lepsua maahan-
muuttopolitiikkaa pitäisi kiristää Suomen mallin mukaisesti. Hän kertoo 
myös muista tärkeimmistä EU-teemoistaan.

Europarlamentaarikko Sebastian Tynkkynen:

”PS on pian Suomen 
suurin EU-politiikassa”

teen tälle kaudelle, että PS on 
pian Suomen suurin EU-politii-
kassa, Tynkkynen sanoo.

Tämä ei Tynkkysen mukaan 
tarkoita suurinta määrää PS-
meppejä, vaan perussuoma-
laisten ääni tulee kuulumaan 
EU-politiikassa puolueista ylivoi-
maisesti eniten.

- Ja se voi johtaa sitten siihen, 
että ensi kaudella meille tulee 
enemmän meppejä, hän katsoo.

 
ECR on paras paikka 
PS-politiikan ajamiseen

 
Mepit toimivat 

Euroopan parla-
mentissa poliit-
tisissa ryhmissä. 
Tynkkynen kuu-
luu ECR:ään eli 
Euroopan konser-
vatiivien ja refor-
mistien ryhmään.

- Olen heti kät-
telyssä päässyt to-
teamaan, että ECR on juuri oikea 
ja paras paikka perussuomalaisen 
politiikan ajamiseen Euroopan 
tasolla, hän sanoo ja jatkaa:

- ECR:n prioriteetit ovat pitkälti 
hyvin linjassa perussuomalaisten 
tavoitteiden kanssa. Ryhmässäm-
me on hyvä ajaa tiukempaa maa-
hanmuuttopolitiikkaa, Ukrainan 
tukemista ja Euroopan turvalli-
suuden parantamista.

ECR on Euroopan parlamentin 
neljänneksi suurin ryhmä 80 me-
pillään.

- Oikeistopuolueilla on viime 
vaalikauteen verrattuna huomat-
tavasti merkittävämpi asema Eu-
roopan parlamentin sisällä, ja 

sia jatkunut lepsu suunta olisi 
Tynkkysen mukaan pitänyt saada 
käännettyä jo aikoja sitten.

- Nyt sitten poimimme niitä tu-
hoisia hedelmiä, jotka johtuvat 
tämän tekemättä jättämisestä. 
Terrori-iskut, gettoutuminen ja 
rikollisuuden nousu ovat kaikki 
seurausta Euroopan laajasta epä-
onnistumisesta kiristää maahan-
muuttopolitiikkaa aikaisemmin.

Hän vaatii nopeutta EU:n maa-
hanmuuttopolitiikan tiukenta-
miseksi.

- Olemme jo pitkään olleet tiel-
lä, joka on tulevaisuuden kan-
nalta täysin kestämätön. Monis-
sa maahanmuuton ”suurmaissa” 
aletaan olla siinä pisteessä, että 
kaikkia lepsun maahanmuut-
topolitiikan vaikutuksia ei edes 
pystytä korjaamaan.

- Jotta hölmön politiikan va-
hingot eivät paisuisi entisestään, 
Euroopan maahanmuuttopoli-
tiikan tulee muuttua heti. Maa-
hanmuuttopolitiikkaa pitää kiris-
tää ja palautuksia tulee tehostaa, 
Tynkkynen vaatii.

 
Palautuskeskukset 
käyttöön kaikkialla

 
Hänen mielestään EU:ssa pitää 

siirtyä kokonaan uudenlaiseen 
malliin, jossa kielteisen päätök-
sen saaneet siirretään EU:n ul-
kopuolella sijaitseviin palautus-
keskuksiin, joista heidät sitten 
palautetaan kotimaihinsa.

- Palautusten tehostamisek-
si pitää ryhtyä käyttämään EU:n 
politiikkatyökaluja vipuvartena 
Suomen mallin mukaisesti, kun 
katkaisimme kehitysavun Somali-
alta, joka ei ota vastaan omia kan-
salaisiaan, Tynkkynen sanoo.

Suurempana uudistuksena hän 
näkee pakolliseksi, että EU:n on 
siirryttävä malliin, jossa turva-
paikanhaku on ulkoistettu EU:n 
ulkopuolisiin kolmansiin maihin.

- Silloin vältytään tältä palau-
tusrumbalta, johon palaa valtavat 
määrät rahaa ja ihmisiä hukkuu 
kasoittain Välimereen, unohta-
matta vaikutuksia Euroopan tur-
vallisuudelle.

▲ ▲

""ECR:n 
prioriteetit 
ovat pitkälti 
hyvin linjassa 
perussuomalaisten
tavoitteiden 
kanssa."
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Tynkkynen arvioi, että Kolmas 
maa -mallilla on tällä hetkellä 
huomattavasti paremmat edelly-
tykset muuttua todeksi verrattu-
na aiempaan vaalikauteen. Tämä 
johtuu hänen mielestään Euroo-
pan poliittisten voimasuhteiden 
muuttumisesta maahanmuutto-
kriittisempään suuntaan.

- Eurooppa ei yksinkertaises-
ti pysty ottamaan vastaan kaikkia 
siirtolaisia, jotka tänne haluavat. 
Esimerkiksi Italia ja Iso-Britannia 
suurina maahanmuuttoa vastaan-
ottaneina maina ovat lähteneet jo 
edistämään turvapaikanhaun ul-
koistamista kolmansiin maihin.

- Tämä tulee olemaan Euroopan 
laajuinen ratkaisu ennemmin tai 
myöhemmin, kun nykyinen sys-
teemi kaatuu omaan mahdotto-
muuteensa, Tynkkynen näkee.

Hänestä maiden tulisi ehdotto-
masti vastaanottaa omia kansalai-
siaan, sillä muuten nämä henkilöt 
jäävät välitilaan.

- Siinä heillä ei ole oikeutta olla 
EU:ssa, mutta oma maakaan ei 
ota heitä vastaan. Tässä EU:lla 
on toiminnan paikka. Kauppapo-
litiikkaa ja kehitysapurahoja tu-
lee käyttää siten, että näiden mai-
den rahahanat tyrehtyvät, mikäli 
ne eivät ota vastaan omia kansa-
laisiaan.

 
Suomi näyttää esimerkkiä 
muille maille

 
Suomi näyttää Tynkkysen mu-

kaan muulle Euroopalle mallia 
maahanmuuttopolitiikan osal-
ta. Suomessa hallitusohjelma on 
maahanmuuttopolitiikan kiris-
tämisen osalta maamme histori-

"Maahanmuuton kiristyksiä 
tarvitaan muissakin Euroopan 
maissa"

▲ ▲ an tiukin.
- Kiristyksiä tarvitaan muis-

sakin Euroopan maissa. Jokai-
sessa maassa pitäisi katsoa maa-
hanmuuton aiheuttamia valtavia 
ongelmia esimerkiksi Saksassa, 
Ranskassa tai Ruotsissa ja tehdä 
johtopäätös, että jos kiristyksiä ei 
tehdä nyt, pahempi kaaos odottaa 
tulevaisuudessa, Tynkkynen huo-
mauttaa.

Tämän ohella Suomi näyttää 
erityisesti mallia muulle Euroo-
palle välineellistetyn maahantu-
lon torjunnassa.

- Kesällä säädetty rajalaki on nyt 
saanut jo komissioltakin alusta-
vasti vihreää valoa, ja esimerkik-
si Puola käyttää Suomen rajalakia 
mallina pohtiessaan itsekin rat-
kaisuja välineellistetyn maahan-
tulon torjumiseen.

Tynkkysen työssä korostuukin 
näiden Suomen hyvien esimerk-
kien eteenpäin 
vieminen EU:ssa.

- Olen päässyt 
avaamaan Suo-
men rajalakia jo 
muiden muas-
sa Puolan entisel-
le pääministerille 
ja koko ECR-ryh-
mälle. Tehokas 
viestiminen on 
keino saada uju-
tettua suomalaisia toimintamal-
leja myös muualle Eurooppaan, 
hän toteaa.

 
Ukraina ei tarvitse 
tuekseen yhteisvelkaa

 
Tynkkysen mielestä Ukrainan 

tukeminen on äärimmäisen kriit-
tistä koko Euroopan turvallisuu-
den kannalta.

- Kyse ei ole vain Ukrainan tu-

kemisesta ja puolustamisesta, 
vaan koko eurooppalaisen vakau-
den, demokratian ja kansainväli-
sen oikeusjärjestyksen puolusta-
misesta.

- Jos annamme Venäjän valloi-
tusyrityksen onnistua, avaam-
me portit sellaisen voimapolitii-
kan paluulle, joka uhkaa kaikkia 
Euroopan maita, ja Eurooppa tu-
lee maksamaan siitä äärimmäisen 
kalliisti tulevaisuudessa, Tynkky-
nen varoittaa.

Samalla hän huomauttaa, että 
Ukraina ei tarvitse puolustuksen-
sa tueksi EU:n yhteisvelkaa.

- Sitä haluavat ajaa liitto-
valtiokehitystä kannattavat 
tahot EU:n sisällä. EU:n 
kertaluontoiseksi väite-
tyn elpymispaketin jälkeen 
uutta yhteisvelkaa on esi-
tetty jo lukuisiin eri koh-
teisiin, joista Ukraina-tuen 
toteuttaminen yhteisvelal-
la on vain yksi esimerkki.

Tynkkysen mielestä Uk-
rainaa voidaan aivan hy-

vin tukea aiempaa voimakkaam-
min niillä samoilla keinoilla kuin 
tähänkin asti.

- Kyse on Ukrainan sotilaallises-
ta tukemisesta suoraan jäsenmai-
den toimesta sekä EU-varoista, 
humanitaarisesta avusta ja koko 
EU:n laajuisista Venäjän vastaisis-
ta pakotteista.

- Vahva ja yhtenäinen tuki Uk-
rainalle lähettää viestin, että Eu-
rooppa ei salli naapurimaiden-

sa itsenäisyyden loukkaamista. 
Tämä ei siis ole vain Ukrainan 
sota, vaan taistelu siitä, millaises-
sa Euroopassa haluamme jatkossa 
elää, Tynkkynen herättelee.

EU-rahaa Suomen itärajalle
 
Suomella on yli 1 300 kilometriä 

pitkä raja Venäjän kanssa. Suo-
men turvaama raja on myös EU:n 
ulkoraja, jonka turvallisuuteen 
Tynkkynen haluaa käyttää entistä 
enemmän EU-rahaa.

- Ehdottomasti. EU käyttää 
näinkin kriittisessä maailmanti-
lanteessa rahaa mitä toissijaisim-
piin kohteisiin. Kun kyseessä on 
koko Euroopan turvallisuus, niin 
EU:n rahoitus esimerkiksi raja-ai-
dalle olisi paljon perustellumpaa.

- Jätin jo kesällä esityksen, että 
Suomen itärajalle rakennettai-
siin lisää raja-aitaa EU:n maksa-
mana, ja tälle esitykselle saatiin 
koko ECR-ryhmän tuki, Tynkky-
nen kertoo.

Hänestä myös Euroopan puo-
lustusteollisuutta täytyy vahvis-
taa.

- Euroopan puolustusteollisuu-
den vahvistaminen on keskeinen 
osa maanosamme turvallisuutta.

Euroopan puolustusteollisuu-
den vahvistaminen vaatii viime 
kädessä sitä, että Euroopan maat 
alkavat satsata puolustukseen ai-
empaa enemmän.

- Jos tilauksia ei tule, ei puo-
lustusteollisuuskaan silloin it-

- Olen päässyt avaamaan Suomen rajalakia jo muiden muassa Puolan
 entiselle pääministerille ja koko ECR-ryhmälle, Tynkkynen kertoo.

""Kesällä 
säädetty rajalaki 
on nyt saanut 
jo komissioltakin 
alustavasti
vihreää valoa."

"Soraäänistä 
huolimatta 
Ukrainan tuke-
misen takana 
on seissyt koko 
ajan valtaosa 
EU-maista."
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sestään vahvistu. Suomi on tässä 
näyttänyt muulle Euroopalle esi-
merkkiä, kun olemme nostaneet 
puolustusmenomme Venäjän 
käynnistämän hyökkäyssodan jäl-
keen selvästi aiempaa korkeam-
malle tasolle, Tynkkynen toteaa.

 
Kireää sääntelyä 
vähennettävä

 
Euroopan kilpailukykyyn liittyy 

Tynkkysen mukaan esimerkik-
si puhdas siirtymä ja EU:n valtava 
sääntelytaakka.

- Olemme pudonneet täysin 
kelkasta Yhdysvaltoihin ja Kii-
naan verrattuna, kun kuristam-
me oman teollisuutemme hengil-
tä ylikireällä ilmastopolitiikalla 
ja sääntelyllä. Myös tähän tarvi-
taan suunnanmuutos, Tynkky-
nen katsoo.

Hänestä EU:lla on valmiudet 
Euroopan kilpailukyvyn vahvis-
tamiseksi.

- Meillä on kaikki edellytykset 
nousta maailman johtavaksi ta-
lousalueeksi, mutta meidän tu-
lee tehdä rohkeampaa Eurooppa-
myönteistä politiikkaa.

Tynkkynen painottaa hyväksy-
mään sen tosiasian, että tuottami-
sesta syntyy päästöjä.

- Mikäli teollisuustuotanto on 
Euroopassa, niin se on ilmas-
tolle paljon parempi kuin tuo-
tanto halpatuotantomaissa. Kun 
tuotantoa saadaan palautetuksi 
Eurooppaan, samalla pystymme 

vahvistamaan Euroopan työlli-
syyttä ja omavaraisuutta, Tynkky-
nen näkee.

 
Kansallisvaltioiden 
itsenäisyys palautettava

 
Suomen ja muiden EU:n jäsen-

maiden pitää Tynkkysen mieles-
tä mennä kansallisvaltioiden it-
senäisyyttä kunnioittavaan ja 
palauttavaan suuntaan.

- EU:n päätöksentekoa ei ole 
räätälöity minkään jäsenmaan 
tarpeisiin. Tämä saa aikaan usein 
tuloksia, jotka eivät loppupeleissä 
ole hyödyllisiä oikeastaan kelle-
kään ja vielä vähemmän Suomen 
kaltaisille yksittäisille jäsenval-
tioille, jotka ovat 
nettomaksajan 
roolissa, Tynkky-
nen kritisoi ja jat-
kaa:

- EU on muuttu-
nut sen alkuperäi-
sestä tarkoitukses-
ta vallanhimoiseksi 
toimijaksi, joka 
liikkuu koko ajan 
kohti liittovaltiota.

Elvytyspaketti, ennallistamis-
asetus ja päästökauppa ovat 
Tynkkysen mukaan käytännössä 
lisäveroja kaikille suomalaisille.

- Kansallisvaltioiden kannal-
ta parhaat päätökset pystytään te-
kemään kansallisvaltioissa. Siksi 
päätösvaltaa ei pidä siirtää Brys-
seliin, vaan sitä pitää palauttaa 
sieltä jäsenvaltioille.

 
Komission toiminnalle 
kritiikkiä

 
EU-parlamentti äänesti marras-

kuussa uuden komission hyväk-
symisestä kovan riitelyn jälkeen. 
Tynkkynen äänesti Euroopan ko-
missiota vastaan.

- Olen äärimmäisen tyytymä-
tön edellisen komission tehotto-
muuteen, enkä usko, että nyt olisi 
merkittävää parannusta luvassa, 
hän sanoo.

Ukrainan tukeminen, maahan-

muuttopolitiikan voimakas ki-
ristäminen, ilmastopolitiikan 
järkeistäminen, sääntelyn purka-
minen ja teollisuuden palautta-
minen Eurooppaan ovat niitä iso-
ja suuntauksia, joita Tynkkysen 
mielestä pitäisi edistää voimal-
lisesti.

- Komission puheenjohtaja Ur-
sula von der Leyenin viime kau-
si ei anna syytä olettaa, että täl-
lä hänen jatkokaudellaan näihin 
kaikkiin kokonaisuuksiin kyettäi-
siin vastaamaan riittävällä tavalla.

Tynkkynen punnitsee von der 
Leyeniä komission puheenjoh-
tajana.

- Hän on yksi Euroopan ja maa-
ilman vaikutusvaltaisimmista 

henkilöistä, joten kaik-
keen, mitä hän sanoo, tu-
lee kiinnittää tarkasti 
huomiota.

Puheenjohtajalla vai-
kuttaa olevan vahva ase-
ma tukijoidensa keskuu-
dessa.

- Aiempi nojaami-
nen vasemmalle on tuo-
nut hänelle tukea myös 
oman ryhmänsä vasem-

malta puolelta, mikä takasi hä-
nen uudelleenvalintansa. Koska 
von der Leyenin ajama politiikka 
ei ole ollut moneltakaan osin kan-
natettavaa, näkisinkin hänet mie-
luusti muualla kuin komission 
johdossa, Tynkkynen tykittää.

Hyvänä seikkana komissiossa 
Tynkkynen näkee tiukemman ot-
teen muuttoliikkeen osalta.

- Esimerkiksi palautusten te-
hostaminen on saanut tarvitta-
vaa vastakaikua. Maahanmuu-
tosta vastaava komissaari vaihtui 
ruotsalaisdemarista itävaltalais-
konservatiiviin, mikä sekin lu-
paa aiempaa parempaa linjaa. Nyt 
seurataankin, miten komissio läh-
tee lunastamaan lupauksiaan.

 
Venäjä toivoo eripuraa 
EU:n sisällä

 
Venäjä toivoo eripuran synty-

mistä EU:n sisällä. Vaikka komis-

sion valinta aiheuttikin riitaa, 
Tynkkynen näkee tämän pikem-
minkin osoituksena Euroopan 
vahvuudesta.

- Vaikka komission valinta he-
rätti paljon keskustelua ja voi-
makkaitakin mielipiteitä, niin 
tämä on vain osa eurooppalaista 
demokratiaa, jossa erilaiset näke-
mykset nousevat esiin. Se on mei-
dän vahvuutemme, jota esimer-
kiksi Venäjällä ei ole, Tynkkynen 
toteaa.

Hän painottaa, että EU on Uk-
rainan sodan aikana osoittanut 
pystyvänsä toimimaan yhtenäi-
sesti ja päättäväisesti – voimak-
kaammin kuin Venäjä luultavas-
ti odotti.

- Esimerkiksi EU:n yhteiset pa-
kotteet Venäjää vastaan ja Uk-
rainan vahva tukeminen ovat 
osoituksia siitä, että jäsenmaat 
asettavat eurooppalaiset arvot ja 
turvallisuuden etusijalle.

- Soraäänistä huolimatta Ukrai-
nan tukemisen takana on seissyt 
koko ajan valtaosa EU-maista, ja 
sama on tilanne myös Euroopan 
parlamentissa, jossa tuki Ukrai-
nalle on hyvin vahvaa. Toki tuen 
taso ei ole ollut riittävää, mutta se 
ei ole johtunut eripurasta, vaan 
maiden naiiviudesta Venäjän 
uhan edessä, Tynkkynen selvittää.

 
Täysistunnot keskitettävä 
yhteen paikkaan

 
Meppien päämaja sijaitsee 

Brysselissä. Ensimmäisen kauden 
europarlamentaarikko Tynkky-
nen ei ole vielä hankkinut omaa 
asuntoa, mutta asia on harkin-
nassa. Työpäivät ovat pitkiä, ja 
suurikokoiset parlamenttiraken-
nukset tulevat mepille vähitellen 
tutuiksi.

- Euroopan parlamentti on mo-
ninkertainen kooltaan verrattuna 
Suomen eduskuntataloon. Jatku-
vasti tulee eteen tilanne, että sitä 
tajuaa olevansa uudessa kokous-
huoneessa ensimmäistä kertaa – 
niitä kun on niin paljon, Tynkky-
nen hämmästelee.

Euroopan parlamentin täysis-
tunnot järjestetään sekä Brys-
selissä että Strasbourgissa. 
Tynkkynen ei pidä järkevänä mat-
kustamista kaupunkien välillä.

- Ei se ralli ole mistään näkökul-
masta järkevää; ei ajankäytölli-
sesti, ei taloudellisesti eikä myös-
kään ilmaston näkökulmasta, 
Tynkkynen toteaa.

TEKSTI MIKA RINNE
KUVAT JERO JOKISAARI JA 
LEHTIKUVA

Suomen ja muiden EU:n jäsenmaiden pitää Tynkkysen mielestä mennä 
kansallisvaltioiden itsenäisyyttä kunnioittavaan ja palauttavaan suuntaan.

""EU:n 
päätöksentekoa 
ei ole räätälöity 
minkään 
jäsenmaan 
tarpeisiin."

"Jätin jo kesällä 
esityksen, että
Suomen itärajalle 
rakennettaisiin
lisää raja-aitaa 
EU:n maksama-
na."
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Punavihreä kupla on suomalaisessa poliittisessa 
keskustelussa tunnettu käsite, jolla kuvataan sa-
nanmukaisesti kuplautunutta, vasemmistoa myö-
täilevää yhteisöä. Punavihreään hegemoniaan on 
tähän saakka keskeisesti kuulunut yhteiskunnalli-
sen eliitin ja sitä myötäilevän median voimakas vie-
raantuminen tavallisesta kansasta, sen huolenai-
heista ja toiveista. Juristitaustainen kirjailija Jarkko 
Tontti esittää nyt konkreettisin perusteluin, miten 
ajat ovat muuttuneet ja punavihreä arvomaailma 
törmännyt seinään.

S uomen tunnetuin puna-
vihreä kupla sijaitsee Hel-
singin itäisessä kantakau-

pungissa. Kalliossa, Vallilassa ja 
Alppilassa vihreiden ja vasem-
mistoliiton yhteenlaskettu kan-
natus oli vuoden 2015 eduskun-
tavaaleissa yli 50 prosenttia.

Kuplautumista teki tunnetuk-
si jo viime vuosikymmenellä 
myös näyttelijä Krista Kosonen, 
joka tuolloin Helsingin Sanomi-
en haastattelussa myönsi elävän-
sä punavihreässä kuplassa, jossa 
esimerkiksi perussuomalaisia ei 
henkilökohtaisesti tunneta.

Punavihreä kuplautuminen on-
kin laajemmin tullut tunnetuk-
si 2000-luvun ilmiönä, ja käsit-
teenä sillä voidaan tietyllä tavalla 
viitata myös yliopistomaailmaan 
ja punavihertyneisiin yhteiskun-
nallisiin instituutioihin.

Muutoksen tuulet 
puhaltavat

Ajat kuitenkin muuttuvat. Ju-
ristitaustainen kirjailija Jarkko 
Tontti esittää uudehkossa, laajaa 

huomiota saaneessa esseekirjoi-
tuksessaan punavihreän kuplan 
olevan puhkeamassa.

- Muutoksen tuulet ovat puhal-
tamassa, ja pitkä marssi on vih-
doin pysähtynyt. Zeitgeist, ajan-
henki, on muuttunut nopeasti. 
Venäjän vuonna 2022 aloitta-
man sodan myötä suomalaisten 
ja muiden eurooppalaisten on ol-
lut pakko havahtua vuosikym-
meniä kestäneestä harhaisesta 
toiveajattelusta, punavihreäs-
tä pasifismista ja naiivista idea-
lismista yleensäkin, Tontti kir-
joittaa.

Hän kertoo lisää esseen tee-
man aiheista myös Sanna Ukkola 
Show -keskusteluohjelman jak-
sossa, joka julkaistiin joulukuun 
lopussa.

Luutumat murtuivat 
äkillisesti

Kirjailija Tontti kuvaa punavih-
reän kuplan puhkeamisen taus-
toja etenkin isoilla yhteiskun-
nallisilla tapahtumilla, vanhojen 
luutumien murtumisilla, joissa 

punavihreä arvomaailma on kir-
jaimellisesti ajanut seinään.

Maailman myllerrys pääsi yllät-
tämään ja todellisuus iski korvil-
le punavihreässä kuplassa asuvia 
ihmisiä. Merkittävä käännekohta 
oli Venäjän hyökkäys Ukrainaan 
talvella 2022, jonka jälkeen al-
koi tapahtua. Nyt – vain alle kol-
me vuotta myöhemmin – Suomi 
on jo toista vuotta Naton jäse-
nenä, vaikka sellaista harva osa-
si odottaa.

Punavihreät vaikuttajat eivät 
suostuneet näkemään Venäjän ai-
keita alun perinkään. Vain viik-
koja ennen Venäjän offensiivia 
vasemmistoliiton puoluehallituk-
sen jäsenenäkin toiminut kan-
sainvälisen politiikan professo-
ri Heikki Patomäki arvioi sille, 
että Venäjä toisi Ukrainaan omat 
asevoimansa ja laajentaisi sotaa, 
todennäköisyydeksi korkeintaan 
5-10 prosenttia.

- Suomalaiset ve-
ronmaksajat ovat 
vuosikymmen-
ten ajan maksa-
neet yliopistojen 
lukuisten patomä-
kien palkat, mil-
joonia ja taas mil-
joonia. Vastineeksi 
olemme saaneet 
poliittista aktivis-
mia, usein silkkaa disinformaa-
tiota, Tontti sanoo.

Suomen asemoituminen so-
tilaallisesti liittoutumattomas-
ta EU-maasta Nato-jäseneksi on 
niin nopeasti tapahtunut muutos, 
etteivät sitä kenties jotkut ym-
märrä vieläkään. Kuvaavaa on, 
että kun eduskunta keväällä 2023 
äänesti Natoon liittymisestä, kuu-
si vasemmistoliiton edustajaa ää-
nesti vastaan.

Reaalipolitiikka pakotti suoma-
laisten laajan enemmistön kat-
somaan totuutta silmiin. Tontti 
kuvaa tilannetta toteamalla, että 
jälkisuomettuminen ymmärret-
tiin vakavaksi virheeksi viimeis-
tään Venäjän hyökättyä Ukrai-
naan.

Ydinvoiman vastustus 
Suomessa romahti

Punavihreän kuplan puhkaisi-
jaksi osoittautui myös nopeasti 

muuttunut kansalaisnä-
kemys ydinvoimasta.

- Vasemmiston iden-
titeettiin kuuluva ydin-
voiman vastustaminen 
on romahtanut. Ymmär-
rettiin, että jos ilmas-
tonmuutoksesta aiotaan 
selvitä, ydinvoimaa tar-
vitaan massiivisesti lisää, 
Tontti kuvaa.

Ydinvoiman vastusta-
misen kuvaaminen identiteetti-
poliittisena linjauksena ei suin-

Maailman myllerrys pääsi 

yllättämään ja todellisuus iski 

korville punavihreässä 

kuplassa asuvia ihmisiä.

”Eliitille koittanut viimeinen hetki 
havahtua, että he ovat irtautuneet 
suomalaisesta elämästä”

Punavihreä kupla 
on puhkeamassa 

"Punavihreät 
vaikuttajat 
eivät suostu-
neet näkemään 
Venäjän aikeita
alun perinkään.
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kaan ole liioittelua. Esimerkiksi 
vihreät on peräti kaksi kertaa läh-
tenyt hallituksesta ydinvoiman 
takia. Vuonna 2002 puolue ero-
si Paavo Lipposen hallituksesta, 
kun se esitti toimiluvan myöntä-
mistä Suomen viidennelle ydin-
voimalalle.

Vuonna 2014 vihreät niin ikään 
lähti Alexander Stubbin halli-
tuksesta Fennovoiman ydinvoi-
maluvan hyväksytyn periaatepää-
töksen vuoksi. Sitä 
ennen vuonna 2010 
vihreitä lähellä ole-
va Greenpeace-jär-
jestö esitteli suurie-
leisesti Helsingissä 
graniitista valmis-
tetun ”itsekkyyden 
muistomerkin”, jo-
hon on listattu kaik-
ki kansanedustajat, 
jotka vuonna 2010 olivat äänestä-
neet ydinvoimaluvan puolesta.

Nyt, 14 vuotta myöhemmin, 
muistomerkki vaikuttaa jo nolol-
ta. Sen sijaan siinä olevien nimet 
kertovat pikemminkin rohkeu-
desta, koska he uskalsivat äänes-
tää ydinvoiman puolesta yleisen 
mielipiteen painostuksesta huo-
limatta.

Tänä päivänä ydinvoimalla ei 
ole enää juurikaan poliittista vas-
tustusta Suomessa. Jo kaksi vuot-
ta sitten tehdyssä kyselyssä kävi 
ilmi, että yli puolet eduskunnasta 

kannatti ydinvoiman lisäämistä.

Sosiaalinen media on 
vahvistanut demokratiaa

Punavihreän kuplan puhkeami-
nen on samalla avannut laajem-
man mahdollisuuksien ikkunan, 
joka on avautunut entisestään 
kansalaiskeskustelun laajanemi-
sen ja erityisesti sosiaalisen me-
dian tarjoamien mahdollisuuksi-

en myötä, Tontti sanoo.
Tekniset innovaatiot 

ovat olleet suuri muu-
tosvoima. Internet ja 
erityisesti sosiaalinen 
media ovat murtaneet 
journalistien vanhan 
vallan.

- Kulttuuri-, media- ja 
yliopistoeliittien asema 
horjuu. He eivät enää 

pysty ohjailemaan julkista kes-
kustelua, kuten he vielä vähän ai-
kaa sitten pystyivät. Kiitos sosi-
aalisen median, äänettömät ovat 
saaneet äänen ja demokratia on 
vahvistunut ennennäkemättö-
mällä tavalla. Nyt reisjärveläinen 
metsurikin saa äänensä kuulu-
viin, mikä ei olisi ollut mahdollis-
ta vanhassa maailmassa.

Monet journalistit, vasemmisto-
laiset yliopistotutkijat ja aktivis-
tit pyrkivät kehystämään somessa 
käydyn kansalaiskeskustelun ”öy-
höttämiseksi” tai ”vihapuheeksi”. 

Tontti kuitenkin kuvaa reaktion 
johtuvan lähinnä siitä, että valta-
aseman menetys ottaa koville.

- Ei ole yllätys, että perintei-
set journalistit sättivät sosiaalista 
mediaa pahuuden tyyssijaksi.

Journalistien, yliopistotutkijoi-
den ja aktivistien valta-aseman 
menetys näkyy esimerkiksi sii-
nä, että monet punavihreät toimi-
jat ovat lähes tyystin vetäytyneet 
julkisesta keskustelusta. Esimer-
kiksi Yleisradio on estänyt kom-
mentoinnin julkaisuihinsa sosi-
aalisessa mediassa.

Helsingin Sanomat ja Ilta-Sano-
mat ovat käytännössä lopettaneet 
toiminnan suositulla X-alustalla, 
minkä arvioidaan johtuvan siitä, 
että toimitukset ja useat toimitta-
jat eivät siedä omien tuotostensa 
suoraa kommentointia ja tietojen 
täydentämistä.

Vanha kulttuurivalta 
uuden edessä

Punavihreään hegemoniaan on 
kuulunut olennaisesti yhteiskun-
nallisen eliitin ja sitä myötäile-
vän median voimakas vieraantu-
minen tavallisesta kansasta, sen 
huolenaiheista ja toiveista.

Alkusyksyllä Suomessa vierail-
lut brittiprofessori, politiikan tut-
kija Matthew Goodwin kertoi 
tuolloin, että Britanniassa medi-
an, politiikan, kulttuurin ja luo-

vien alojen eliittiluokkaan kuu-
luu noin 20 prosenttia kansasta. 
Tämä ryhmä on kääntynyt kult-
tuurivasemmalle viimeisten 20 
vuoden aikana ja samalla ajautu-
nut hyvin kauas keskivertoäänes-
täjästä.

Median, kirkon ja yliopisto-
maailman politisoituminen tun-
netaan myös O’ Sullivanin laki-
na journalisti John O'Sullivanin 
teesin mukaisesti: kaikki organi-
saatiot, jotka eivät ole oikeistolai-
sia, muuttuvat ajan myötä vasem-
mistolaisiksi.

Suomessakin instituutioi-
den vasemmistolaistuminen on 
enemmän tai vähemmän ollut 
käynnissä 1960-luvulta saakka, 
mutta nyt uudet tuulet puhalta-
vat. Samalla muutos ohjaa van-
haa kulttuurivaltaa kohti itsetut-
kiskelua.

– Suomalaiselle eliitille on koit-
tanut viimeinen hetki havahtua 
siihen, että he ensinnäkin myön-
tävät olevansa eliittiä ja että he 
ovat pitkälti irtautuneet suoma-
laisesta elämästä, Tontti sanoo.

TEKSTI SUOMEN UUTISET
KUVAT LEHTIKUVA

- Ei ole yllätys, että 
perinteiset journalistit 
sättivät sosiaalista 
mediaa pahuuden 
tyyssijaksi, Jarkko 
Tontti toteaa.

""Kulttuuri-, 

media- 

ja yliopisto-

eliittien 

asema horjuu."



TAVALLINEN ELÄMÄ JA NORMAALI 
JÄRKI KUNNIAAN

 Pelleily ei kuulu peruskouluun ja liikkuminen 

vaatii autoa – tervettä järkeä kuntien toimintaan.

 Alueelliset erot ja paikalliset tarpeet on otettava 

huomioon – paikallinen tieto on monesti 

 parasta tietoa.

 Rahankäytön on oltava läpinäkyvää ja fiksua – 

käytetään yhteisiä rahoja niin, ettei hävetä.

SOTE RAKENNETTIIN RIKKINÄISEKSI, 
MUTTA PALVELUT TURVATAAN

 Sosiaali- ja terveyspalveluiden uudistuksen piti 

tuoda säästöjä ja tehokkuutta, mutta toisin kävi 

–  nyt meillä on tyhjät mitoituslupaukset ja pula 

niin rahasta kuin tekijöistä.

 Perussuomalaiset on hallituksessa lisännyt soten 

rahoitusta tänäkin vuonna kahdella miljardilla, 

mutta asioiden korjaaminen kestää aikansa – on 

opeteltava tekemään tehokkaammin.

 Perussuomalaiset ei vastuuta pelkää, vaan 

tähänkin tartutaan – ikääntyneet ja muutkin suo-

malaiset ansaitsevat vastinetta verorahoille.

 

TALOUDEN HAASTEET VAATIVAT 
UUDISTUKSIA

 Väestön ikääntyminen ja työikäisen väestön 

supistuminen luovat kestävyysvajetta.

 Kuntien ja hyvinvointialueiden on asetettava 

ydintehtävät etusijalle ja karsittava vähemmän 

tärkeää toimintaa.

 Talouskasvua voidaan edistää purkamalla 

 sääntelyä ja tukemalla yrittäjyyttä.

 

SUOMI EI KOTOUTA, MAAHANMUUTTAJA 
ITSE VASTAA KOTOUTUMISESTAAN

 Maahanmuutto ei ratkaise väestönkehityksen 

ongelmia eikä työvoiman saatavuutta.

 Kunta päättää nykyisin itse paljonko panostaa 

maahanmuuttajien kotouttamiseen– mikä on 

sinun kuntasi päätös?

 Kunnan päätehtävän pitää olla tavallisten 

 asukkaiden tarpeista huolehtiminen – 

 heitäkin on moneksi.

 Kunta- ja aluevaalit eli Suomen lähivaalit lähestyvät. Valitut valtuutetut 
päättävät kouluista, terveydenhuollosta, kaavoituksesta, liikenteestä – 

ylipäänsä sinua lähellä olevista asioista.

NYT PÄÄTETÄÄN SINUN 
ASIOISTASI!

LÄHIVAALIT 2025

Tutustu kunta- ja aluevaaliehdokkaisiin osoitteessa
www.perussuomalaiset.fi
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